
- 1 -

Afdeling: Vastgoed en Infrastructuur Voorstelnr. 717
Behandelaar: Jansen, Hans Barneveld, 11 juni 2020
Telefoonnummer: 0342-495452 Portefeuillehouder: D.J. Dorrestijn-Taal

Ter kennisname naar de raad Op overzicht Bestaand beleid (website)
     Nummer beleidsproduct: 335 

Onderwerp: Memo huisvesting diverse sportverenigingen

Gevraagde beslissing:
1. De raad kennis te laten nemen van de memo "huisvesting diverse sportverenigingen" met bijlagen.

1. Inleiding

In het bijgaande memo wordt de raad geïnformeerd over de actuele accommodatievragen van  
Petanque Barneveld, IJs- en Skeelervereniging ’t Grieze Veen, VMBO-school De Meerwaarde en de 
Barneveldse Dam- en Schaakvereniging. Dit mede naar aanleiding van  het amendement huisvesting 
diverse sportactiviteiten dat bij de behandeling van de Kadernota 2020 is ingediend. 

Naar aanleiding van de vragen om huisvesting van de hiervoor genoemde verenigingen zijn onderzoeken 
uitgevoerd, te weten naar de haalbaarheid van een nieuw omnisportcentrum in Barneveld (april 2019) en een 
onderzoek naar de behoefte van een atletiekaccommodatie en skeeler- en ijsbaanvoorziening in Barneveld 
(maart 2020).

Gelet op het financiële meerjarenperspectief van de gemeente, waarover wij u in de kaderbrief hebben 
geïnformeerd, vinden wij het noodzakelijk om eerst zicht te hebben op de huidige en komende financiële 
ontwikkelingen. In verband hiermee wordt geen uitvoering gegeven aan een haalbaarheidsonderzoek naar 
een skeeler- en atletiekaccommodatie (met één of meer scenario’s), maar wordt dit doorgeschoven naar 
2021.

2. Bijlagen

1. Memo huisvesting diverse sportverenigingen
2. Amendement nr. 32 Huisvesting diverse sportactiviteiten (aangenomen bij voorstel nr. 19-54 Kadernota 

2020).
3. Behoefteonderzoek ICS atletiek- en skeeleraccommodatie Fase 1 van 3 maart 2020
4. Haalbaarheidsonderzoek omni sportcentrum Synarchis 2019
5. Projectplan Sport en Bewegen De Meerwaarde
6. Visiedocument Sportklassen De Meerwaarde
7. Brief Kon. Ned. Atletiek Unie van 16 september 2019 Ambitie realisatie atletiekaccommodatie Barneveld



Memo

Datum:
11 juni 2020

Onderwerp: Huisvesting diverse sportactiviteiten.

Ter attentie van: Gemeenteraad

Afzender: College van B&W

Graag informeren wij u over de stand van zaken en ontwikkelingen van  
huisvesting van diverse sportactiviteiten.

Coalitieakkoord 

In het Coalitieakkoord 2018-2022 is opgenomen dat “we onderzoeken of er 
behoefte bestaat aan een te ontwikkelen atletiekbaan, eventueel te combineren 
met skeeler- en ijsbaanmogelijkheden”. Vervolgens heeft u ons, mede na de 
vaststelling van het Masterplan Buitensport 2018-2028 regelmatig gevraagd naar 
de status van verzoeken van diverse verenigingen om accommodatie. 
Bij de behandeling van de Kadernota 2020-2023 heeft u hiervoor amendement 32 
(zie bijlage 1) “huisvesting diverse sportactiviteiten” aangenomen bij voorstel nr. 
19-54 Kadernota 2020-2023.

Naar aanleiding van verschillende accommodatie-vraagstukken hebben 
verenigingen onderling contacten gelegd voor mogelijke samenwerking. Verder is 
in het Coalitieakkoord opgenomen dat wij de mogelijkheden voor een structurele 
huisvesting van denksportactiviteiten in kaart brengen, alsmede de behoefte aan 
binnensport-accommodaties in Kootwijkerbroek en Terschuur. 
  
De gemeente is in gesprek gegaan met de besturen van Fietscrossclub Flying 
Bikes, Wielervereniging Tour de Force, Barneveldse Dam- en Schaakvereniging 
(BDSV), Petanque Barneveld, IJs- en Skeelervereniging ’t Grieze Veen en 
VMBO-school De Meerwaarde (atletiekaccommodatie). Daarvoor zijn na intensief 
overleg met de betrokken verenigingen een (nu niet meer actueel) haalbaarheids-
onderzoek voor Petanque Barneveld en BDSV en een behoefteonderzoek naar 
een gecombineerde atletiek- en skeeleraccommodatie opgesteld. 

Daarnaast is de gemeente een onderzoek gestart naar de (toekomstige) behoefte 
aan binnensportruimte in de gemeente Barneveld. Zowel in Kootwijkerbroek als 
Terschuur/Zwartebroek willen verenigingen de beschikking hebben over een 
sporthal in de eigen kern. 
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Flying Bikes en Wielervereniging Tour de Force

Na de aankoop van grond aan de Hanzeweg voor het vestigen van een 
permanente fietscrossbaan zijn we in overleg met Flying Bikes over de invulling 
van het terrein. Hierbij is aangegeven dat een mogelijke combinatie van een 
fietscrossbaan met andere functies op deze locatie wenselijk is. Recentelijk is de 
wielervereniging Tour de Force aangehaakt voor overleg voor het verplaatsen 
van hun mountainbike-activiteiten naar de locatie Hanzeweg. Tour de Force 
maakt nu gebruik van een terrein nabij de Midden-Nederland Hallen. 
De verplaatsing van de Flying Bikes wordt nu niet meer betrokken bij de 
accommodatievragen van  Petanque Barneveld, IJs- en Skeelervereniging ’t 
Grieze Veen, atletiekaccommodatie en BDSV.

Uitgevoerde onderzoeken 

Haalbaarheidsonderzoek Barneveldse Dam- en Schaakvereniging en 
Petanque Barneveld (bijlage 2).

BDSV en Petanque Barneveld hebben medio 2018 de samenwerking gezocht om 
de mogelijkheden af te tasten naar permanente huisvesting van beide 
verenigingen. Wij hebben Synarchis Adviesgroep eind 2018 opdracht gegeven 
onderzoek te doen naar de haalbaarheid van een nieuw omni sportcentrum in de 
kern Barneveld met onderscheid tussen minimaal twee scenario’s uitgewerkt in 
maatschappelijke en economische businesscases. Bij  dit onderzoek zijn 
Petanque Barneveld en BDSV intensief betrokken geweest.
Vervolgens is dit onderzoek medio 2019 niet voor behandeling naar uw raad 
gegaan, omdat tijdens de vaststelling van de kadernota bekend werd, dat uw 
voorkeur uitging voor onderzoek naar een brede, multifunctionele 
sportaccommodatie. Dit mede naar aanleiding van vragen die hierover in juni 
2019 zijn gesteld vanuit de raad. Volledigheidshalve hebben wij het rapport 
toegevoegd. 
In het onderzoek is studie gedaan naar mogelijke locaties, onder andere nabij 
sportpark Oosterbos en tennispark De Watermolen. Inmiddels is gebleken dat 
deze locaties niet geschikt zijn voor realisatie van een dergelijke voorziening.
In het onderzoek is dit met “niet van toepassing” aangegeven.
U heeft ons in dat kader met amendement “Huisvesting diverse sportactiviteiten”, 
de opdracht meegegeven om naast het accommodatieverzoek van Petanque 
Barneveld, ook rekening te houden met verzoeken om structurele huisvesting van 
BDSV, Flying Bikes, IJs- en skeelervereniging ’t Grieze Veen (skeelerbaan) en de 
Meerwaarde (atletiek).
 

Situatie BDSV

BDSV maakt sinds september 2018 gebruik van ruimten in het Pluimveemuseum. 
Het bestuur van het  Pluimveemuseum heeft (gezien de urgente huisvestigings-
problemen van BDSV in 2018) de vereniging gastvrij ontvangen en is een 
huurperiode van 3 jaar afgesproken. Na deze periode zal de huur telkens van jaar 
tot jaar verlengd kunnen worden. Dit zal elk jaar met elkaar bekeken worden. 
BDSV vindt dat dit geen garantie biedt voor structurele huisvesting in de 
toekomst. Het bestuur van het Pluimveemuseum beraadt zich op de opties voor 
een duurzame toekomst voor deze voorziening. Multifunctioneel gebruik van 
ruimte op daarvoor passende tijdstippen is één van de mogelijkheden. Tegen die 
achtergrond zijn er wellicht mogelijkheden om de tijdelijke situatie om te zetten in 
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een structurele oplossing, waarbij zowel de BDSV als het Pluimveemuseum 
voordeel hebben.
BDSV heeft ons onlangs laten weten mogelijkheden te zien om te participeren in 
medegebruik van ruimten in een te ontwikkelen multifunctionele 
sportaccommodatie in Barneveld. Men is bereid hierin te investeren en een 
bijdrage te leveren aan de exploitatie. BDSV heeft haar vaste speelavond op 
dinsdag en ongeveer 10 keer per jaar huurt men ruimten op zaterdagen voor 
clubwedstrijden of dam/schaaktoernooien. 
Daarnaast wil BDSV onderzoeken of naast dammen en schaken, andere 
verenigingen/clubs zijn te interesseren om in samenwerking met BDSV mogelijk 
in eigen beheer een verenigingsruimte te realiseren. Als mogelijke deelnemende 
verenigingen worden genoemd een (2e) Barneveldse bridgevereniging, een 
e-gameclub en een dartvereniging. 
  
Situatie Petanque Barneveld
Petanque Barneveld maakt sinds 2004 gebruik van een gemeentelijk terrein aan 
de Gelreweg in Barneveld. De vereniging heeft op deze locatie echter geen 
mogelijkheid om uit te breiden. Men streeft naar de realisering van niet overdekte 
jeu de boules banen,  overdekte jeu de boulesbanen en een eigen clubruimte. 
Hierbij is aangegeven dat men wil en kan bijdragen in de realisatie en exploitatie 
van een nieuw te realiseren sportaccommodatie. Petanque Barneveld heeft 
eerder aangegeven bereid te zijn om de samenwerking met andere verenigingen-
/organisaties aan te willen gaan voor het realiseren van een gezamenlijke 
(multifunctionele) accommodatie. 
Petanque Barneveld heeft op dit moment alleen een buitenaccommodatie. 
Hierdoor vertrekken leden naar elders en de vereniging krimpt. Daarbij zijn de 
aanwezige (sanitaire) voorzieningen ronduit gebrekkig. Het opknappen van deze 
voorzieningen zou versneld afgeschreven moeten worden wanneer deze 
vereniging gaat verhuizen. 

Behoefteonderzoek gecombineerde skeeler/atletiekbaan (bijlage 3). 
                                          
Bij de behandeling van de Kadernota 2020 hebben wij u geïnformeerd over ons 
voornemen om een onderzoek uit te voeren naar de behoefte aan een te 
ontwikkelen atletiekaccommodatie, eventueel in combinatie met aanleg van een 
skeeler- en ijsbaan. IJs- en skeelervereniging ’t Grieze Veen en VMBO-school De 
Meerwaarde zijn intensief betrokken geweest bij de samenstelling van dit 
onderzoek. De Meerwaarde is tijdens de bespreking van het Masterplan 
Buitensport 2018-2028 in de commissie Samenleving van 19 september 2018 
met een inspraakreactie op het masterplan aangehaakt.
ICS Adviseurs heeft in opdracht van de gemeente in de periode september 2019 
– januari 2020 een behoefteonderzoek uitgevoerd naar de potentie van een 
skeeler- en atletiekaccommodatie in Barneveld. Het definitieve onderzoek hebben 
wij onlangs ontvangen van ICS Adviseurs. 

Samenvattend wordt gesteld dat er in de gemeente Barneveld een gezonde en 
solide basis is voor een te realiseren skeeler- en atletiekaccommodatie. De 
demografische ontwikkelingen zijn gunstig, zoals ook het huidige en toekomstige 
sportklimaat in de gemeente Barneveld gezond is en blijft. De Meerwaarde en 
initiatiefnemers voor oprichting van een atletiekvereniging, hebben zich 
uitgesproken over de mogelijkheden die zij zien voor een toekomstige atletiek- en 
skeeleraccommodatie. Op 14 oktober 2019 heeft hierover een informatieavond 
plaatsgevonden op het gemeentehuis voor belangstellende organisaties en 
burgers.



4

Meerdere scholen zijn geïnteresseerd in het aanbieden van de atletiek- en 
skeelersport binnen het bewegingsonderwijs. Beide sporten kunnen worden 
ingebed binnen activiteiten zoals clinics en kennismakingslessen. Zie hiervoor de 
bijlagen 4, 5 en 6. Geconcludeerd wordt dat er een belangrijk fundament 
aanwezig is om te komen tot een skeeler- en atletiekaccommodatie in de 
gemeente Barneveld.  Voor IJs- en skeelervereniging bestaat het risico dat 
vanwege gebrek aan trainingsfaciliteiten, de druk op realisatie van een 
skeelerbaan groter wordt. Wij blijven in gesprek om dit te voorzien en zo mogelijk 
te helpen in de zoektocht naar een tijdelijke, geschikte faciliteit.   

Oranjevereniging Voorthuizen                                                                                 

Met de Oranjevereniging Voorthuizen zijn we in overleg over een verplaatsing van 
het Oranjeterrein aan de Roelenengweg naar de Oude Zeumerseweg bij 
Voorthuizen. Bij de Oranjevereniging is de wens aanwezig om een skeelerbaan 
onder te brengen op een nieuw in te richten evenemententerrein. IJs- en skeeler- 
vereniging ’t Grieze Veen kan dan gebruik maken van deze voorziening en van 
een verenigingsruimte van de Oranjevereniging. De skeelerbaan moet de 
mogelijkheid bieden om deze bij vorstperioden onder water te kunnen zetten voor 
schaatsen. Het vertrek van de Oranjevereniging vanaf de huidige locatie aan de 
Roelenengweg biedt enerzijds mogelijkheden voor uitbreiding van training- en 
wedstrijdcapaciteit van voetbalvereniging VVOP, terwijl anderzijds het restant van 
de locatie toegevoegd kan worden aan de inbreidinglocatie die vrijkomt door de 
verhuizing van het naastgelegen dorpshuis ’t Trefpunt in oktober a.s.   

Behoefteonderzoek naar binnensportaccommodaties in Kootwijkerbroek en 
Terschuur. 

Wij willen beschikken over inzichten in de (toekomstige) behoefte aan 
binnensportruimte in de gemeente. Zowel in Kootwijkerbroek als Terschuur willen 
verenigingen de beschikking hebben over een sporthal in de eigen kern. Dit 
onderzoek heeft als doel, helder in beeld te brengen of uitbreiding van het aanbod 
aan binnensportruimte gegrond is. Dit onderzoek wordt voor het zomerreces  
afgerond. 

Vervolg 

Op basis van het behoefteonderzoek zou de volgende stap zijn het uitvoeren van 
een haalbaarheidsonderzoek naar één of meer varianten. Daarvoor is het echter 
nodig meer zicht te hebben op een aantal ontwikkelingen.  Wij noemen het 
financiële meerjarenperspectief, waarover wij u in de kaderbrief hebben 
geïnformeerd. Daarnaast willen wij meer zicht hebben op de ontwikkelingen van 
de huidige huisvesting van de BDSV in samenhang met het pluimveemuseum en 
de resultaten van de binnensportaccommodaties.  

We hebben dan ook besloten om het uitvoeren van een haalbaarheidsonderzoek 
door te schuiven naar 2021. Ook wordt voorkomen dat een huidig 
haalbaarheidsonderzoek zijn waarde verliest indien als gevolg van financiële 
keuzes, besluitvorming wordt doorgeschoven in tijd. 

De directie van De Meerwaarde en de besturen van ’t Grieze Veen, Petanque 
Barneveld, de Barneveldse Dam- en Schaakvereniging, de Oranjevereniging 
Voorthuizen, de initiatiefnemers voor oprichting van een atletiekvereniging, Flying 
Bikes en de initiatiefnemers voor de realisatie van een sporthal in Kootwijkerbroek 
en Terschuur zullen wij informeren over de inhoud van deze memo.  
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atletiekaccommodatie Barneveld.



 
 

 

 

AMENDEMENT  32 

 

 

Voorstel nr.: 19-54 Kadernota 2020-2023 

 

Onderwerp: Huisvesting diverse sportactiviteiten 

 

 

De raad van de gemeente Barneveld in vergadering bijeen d.d. 19 juni 2019 

 

 

Ondergetekende(n) stelt/stellen het volgende amendement voor: 

Een beslispunt toe te voegen dat luidt: 

‘Het bedrag dat gereserveerd staat voor de aanleg van jeu de boulesbanen en boulodrome ad 

€615.000,- te labelen als ‘accommodatie voor diverse sportactiviteiten’ en dit bedrag pas te besteden 

nadat de raad daar middels het aannemen van een verder uitgewerkt raadsvoorstel mee in heeft 

gestemd.’ 

 

 

Toelichting: Diverse sportverenigingen zoeken naar structurele huisvesting (BDSV, Petanque, Flying 

Bikes en Skeelervereniging). In de kadernota wordt aangegeven dat het college €615.000,- wil gaan 

uitgeven aan de aanleg van een boulodrome. Uit dit voornemen lijkt het dat er geen rekening wordt 

gehouden met de zoektocht naar structurele huisvesting van de verschillende genoemde verenigingen 

terwijl uit de beantwoording van de schriftelijke vragen van de ChristenUnie en BurgerInitiatief van 

12 juni blijkt dat het college mogelijkheden ziet en zoekt tot samenwerking tussen die 

sportverenigingen. 

 

Het college is momenteel in overleg met de BDSV, Petanque Barneveld, de IJs- en skeelervereniging 

‘t Grieze Veen en de Meerwaarde. Bovendien wordt de gemeenteraad binnenkort over de huisvesting 

van de BDSV en Petanque Barneveld geïnformeerd. Nu al dit aanzienlijke bedrag reserveren voor een 

boulodrome zonder dat daarin duidelijk is of alle mogelijkheden tot samenwerking uitgezocht zijn, is 

voorbarig. 

 

 

 

Indieners: 
         
H.W. Wiesenekker  J.A.G.M. van den Wildenberg  G. Ploeg               D.G. de Vries    M.H.J. Pluimers-Foeken 
L.J. Scheijgrond     S.J. Lasscher                                 J. van der Tang  J.M. Schipper   M.H. Blankenburgh in ‘t Anker 

 
AANGENOMEN amendement met algemene stemmen. 

 



 

 

 

 

 

 

  

 

 

Opdrachtgever Datum 

Gemeente Barneveld  29 januari 2020 

Referentienummer Auteur 

2190166/20200129Lke01 Timon Bulten en Michel de Boer 
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De inhoud van deze uitgave is eigendom van ICSadviseurs B.V. te Zwolle. Enkel de opdrachtgever waarmee ICSadviseurs B.V. een overeenkomst is 

aangegaan, heeft een gebruiksrecht voor deze uitgave. De inhoud en omvang van dat gebruiksrecht zijn vastgelegd in de algemene voorwaarden 

van ICSadviseurs B.V., d.d. december 2008, dan wel in de overeenkomst zoals hiervoor bedoeld. Elk ander gebruik van deze uitgave, door 

opdrachtgever en of derden is uitgesloten, inhoudende dat niets uit deze uitgave mag worden verveelvoudigd, opgeslagen in een geautomatiseerd 

gegevensbestand, of openbaar gemaakt, in enige vorm of op enige wijze, hetzij elektronisch, mechanisch, via internet, door fotokopieën, opnamen 

of enige andere manier, zonder voorafgaande schriftelijke toestemming van ICSadviseurs B.V. 
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1. Inleiding 

1.1 Aanleiding 

De afgelopen periode hebben VMBO De Meerwaarde en IJs- en Skeelervereniging ’t Grieze Veen hun 

wensen kenbaar gemaakt aan de gemeente Barneveld om te komen tot een atletiekaccommodatie in 

combinatie met skeeler- en ijsbaanmogelijkheden. Deze accommodatie fungeert tevens als 

buitensportaccommodatie voor De Meerwaarde.  

‘t Grieze Veen is een snelgroeiende ijs- en skeelervereniging en heeft op dit moment geen eigen 

accommodatie. Zij hebben de wens uitgesproken om een skeelerbaan met bijbehorende voorzieningen te 

realiseren en zien mogelijkheden om te komen tot een combinatie met de atletieksport.  

Op basis van deze gezamenlijk wens is in het voorjaar van 2019 een excursie georganiseerd naar de 

Multifunctionele Accommodatie Nilantspad (MAN) in Losser en heeft er vervolgens op 11 maart 2019 een 

eerste overleg plaatsgevonden tussen De Meerwaarde, ’t Grieze Veen, de gemeente en ICSadviseurs. De 

gemeente Barneveld heeft in dit overleg te kennen gegeven in dit stadium nader onderzoek te willen doen. 

Dit mede omdat in het Coalitieakkoord (2018-2022) ten doel is gesteld een behoefteonderzoek te doen, welke 

bestaat uit een te ontwikkelen atletiekbaan, eventueel te combineren met skeeler- en ijsbaanmogelijkheden. 

1.2 Plan van Aanpak 

Om bovenstaand onderzoek invulling te geven, kent het Plan van Aanpak twee fasen: 

1. Te onderzoeken of er sprake is van behoefte aan een atletiekaccommodatie te combineren met skeeler- 

en ijsbaanmogelijkheden1 en wat die behoefte inhoudt; 

 

2. Nader uit te werken hoe invulling kan worden gegeven aan die behoefte, tot welke investeringskosten en 

vervolgens exploitatieresultaat dat zou leiden en bij welke partij of in welke constructie de exploitatie het 

beste kan worden ondergebracht. 

 

De beantwoording van de vragen in fase 2 zijn in grote mate afhankelijk van de resultaten in fase 1. Onze 

opdracht beperkt zich tot fase 1. Hierbij is het onderscheid gemaakt tussen een bureaustudie en een 

veldonderzoek. 

1.3 Leeswijzer 

Dit rapport bestaat uit twee delen, de bureaustudie en het veldonderzoek. In de bureaustudie brengen wij 

cijfermatig de sportende bevolking, algemene trends en trends binnen de vier relevante sporten in beeld. Dit 

vullen wij in het veldonderzoek aan met kwalitatief inzicht in de wensen, behoeften, dilemma’s en kansen die 

stakeholders zien. 

  

 
1 Hiernavolgend spreken we over een atletiek- en skeeleraccommodatie. 
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Bureaustudie 

Binnen de bureaustudie brengen wij de potentie voor een skeeler- en atletiekaccommodatie in Barneveld in 

beeld. We doen dit aan de hand van de bevolkingsontwikkeling van de gemeente, de huidige 

sportdeelname en het potentieel voor de atletiek- en skeelersport in de gemeente Barneveld (binnen het 

verenigingsleven en het onderwijs). Tot slot zoomen we in op de atletiek- en skeeleraccommodaties.  

Demografische ontwikkelingen 

In de gemeente Barneveld wonen per 1 januari 2019 57.971 inwoners2. Een sterke toename van bijna 15% en 

circa 7.500 inwoners ten opzichte van 2006. Vooral een toenemend geboortecijfer in de gemeente 

veroorzaakt deze groei. Naar de toekomst toe is de verwachting dat de groei verder toeneemt tot een 

inwonertal van 70.090 in 2050. 

 

Uit nationaal onderzoek blijkt dat buitensportaccommodaties voor een belangrijk deel worden gebruikt door 

kinderen en jongeren in de leeftijdscategorie van 6 tot 11 jaar en 12 tot 17 jaar. De groep kinderen (tot en met 

14 jaar) in Barneveld is relatief groot ten opzichte van het landelijk gemiddelde (16%). In 2019 

vertegenwoordigt deze groep 21,6% van de totale Barneveldse bevolking, in 2050 groeit dit uit tot 22,1%. 

Tezamen met de categorie 15- tot 29-jarigen is dit een stabiel percentage van de Barneveldse bevolking. 

 

 
2 https://barneveld.incijfers.nl/dashboard/Bevolking/ 
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2. Sport 

In deze bureaustudie bekijken wij de potentiële omvang van de groep sporters die gebruik kan maken van 

een skeeler- en atletiekaccommodatie in de gemeente Barneveld. Deze groep sporters is verdeeld over twee 

categorieën: 

1. Algemene sportdeelname 

2. Sportdeelname atletiek- en skeelersport 

2.1 Algemene sportdeelname 

De algemene sportdeelname in Nederland groeide de afgelopen decennia sterk. Deed in 1979 nog iets 

minder dan 60% van de Nederlanders aan sport, nu ligt dat aandeel tussen de 65% en 75%. Hierbij gaat het 

om mensen die minimaal één keer per maand sporten. De grootste groei deed zich voor in de vorige eeuw, 

terwijl de sportdeelname de laatste jaren afvlakt. Vooral het aantal lidmaatschappen van sportverenigingen 

in Nederland neemt af, terwijl het aandeel ongeorganiseerde sporters toeneemt3. 

Gebruikmaking sportaccommodaties 

Landelijk maakt gemiddeld 16,9% van de mensen in de leeftijd 6 – 79 jaar gebruik van een 

sportaccommodatie. In de VSG-regio (Vereniging Sport en Gemeenten) waartoe de gemeente Barneveld 

behoort, is dit 16,4%4. Het gebruik van sportaccommodaties neemt af naarmate men ouder wordt. 

In deze paragraaf brengen wij de sportende bevolking van de gemeente Barneveld in kaart. Dit geeft een 

totaalbeeld van de mate waarin de gemeente sportend actief is. Hierbij maken we onderscheid in 

georganiseerde en ongeorganiseerde sportdeelname in Barneveld. 

 

2.1.1 Georganiseerde sportdeelname in Barneveld 
In Barneveld is in 2018 21,7% van de totale bevolking lid van één of meerdere sportbonden5. Uitgaande van 

het inwoneraantal in 2018 komt dat neer op een totaal van 12.443 sporters. Het grootste aandeel van de 

sportende bevolking is tussen de 10 en 25 jaar oud, namelijk 36,9%. Wederom zien we dat de sportdeelname 

onder kinderen en jongeren hoger ligt dan in de oudere doelgroepen, zowel landelijk als in Barneveld, 

namelijk naarmate de leeftijd toeneemt neemt het aantal lidmaatschappen bij verenigingen af. 

Gemiddeld was 25% van de Nederlandse bevolking lid van één of meerdere sportbonden. Ten opzichte van 

het landelijke gemiddelde loopt Barneveld dus iets achter. 

 Sportdeelname Barneveld Sportdeelname landelijk 

0 – 10 jaar 17% 23% 

10 - 25 jaar 36,9% 45% 

25 – 45 jaar 19,9% 22% 

45 – 65 jaar 18,4% 22% 

65+ 13,2% 17% 

 

 
3 Zo sport Nederland, NOC*NSF. 
4 Masterplan Buitensport 2018 -2028, Gemeente Barneveld. 
5 Sport op de kaart, Volksgezondheidenzorg.info. 
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Sportdeelname bij sportverenigingen in de gemeente Barneveld 

In tegenstelling tot de daling van het aantal lidmaatschappen bij sportverenigingen in Nederland, zien we in 

de gemeente Barneveld een andere ontwikkeling: in bijna alle gevallen blijft het ledenaantal van 2013 tot en 

met 2017 nagenoeg gelijk en bij een aantal sportverenigingen is een sterke stijging te zien. In slechts een enkel 

geval is een daling (licht) zichtbaar.  

De verwachting is dan ook, gezien de genoemde ledenontwikkelingen, tezamen met de demografische en 

woningbouwontwikkelingen in de kernen Barneveld en Voorthuizen dat het aantal leden bij de verenigingen 

in de gemeente Barneveld verder zal toenemen en in ieder geval stabiel blijft.  

Kortom, de gemeente Barneveld heeft een solide basis voor de toekomstbestendigheid van 

sportverenigingen6.  

Spelende leden verenigingen 2013 2014 2015 2016 2017 Mutatie 

Korfbalvereniging Revival 90 90  100  100  100  +10 

Chr. Korfbalvereniging DWS 140  145  151  143  145  +5 

Chr. Korfbalvereniging ODIK 280  319  330  335  300  +20 

Chr. Korfbalvereniging Spirit 350  349  372  375  390  +40 

Fietscrossclub de Flying Bikes 120  120  120  110  110  -10 

Jeu de Boulesvereniging Jan 

van Schaffelaar 
plm.70  plm.70  plm.70  plm.70  plm.70   

Jeu de Boulesvereniging Jeu 

de Plaisir 
n.b.  n.b. n.b. n.b. n.b.  

Lawn Tennisclub Barneveld plm. 600  plm. 600  plm. 600  plm. 600  plm. 600   

Mixed Hockeyclub Barneveld 570  570  570  536  520  -50 

Tennisclub de Harremaat  plm. 300  plm. 300  plm. 300  plm. 300  plm. 300   

Tennisvereniging Stroe plm. 200  plm. 200  plm. 200  plm. 200  plm. 200   

Voetbalvereniging Barneveld 340  350  350  425  470  +130 

Voetbalvereniging SDV 

Barneveld 
950  1.010  1.000  1.000  1.050  +100 

Voetbalvereniging Stroe 350  350  350  350  360  +10 

Voetbalvereniging 

Terschuurse Boys 
300  300  300  300  306  +6 

Voetbalvereniging Veluwse 

Boys 
210  210  210  224  211  +1 

Voetbalvereniging VVOP 

Voorthuizen 
754  760  760  750  750  -4 

 

  

 
6 Dit in relatie tot het ledenbestand. Uiteraard zijn er meer facetten die bijdragen aan de toekomstbestendigheid van 

sportverenigingen, zoals vrijwillig kader en de financiële gezondheid.  
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2.1.2 Ongeorganiseerde sportdeelname in Barneveld 
Het aantal zelfstandige sporters, ook wel de ongeorganiseerde sport7, laat een groei zien in Nederland. Zo 

worden wandelen, hardlopen, wielrennen en fitness steeds populairder. Dit vooral omdat deze sporten vrij 

toegankelijk en laagdrempelig zijn. 

Wanneer we inzoomen op de gemeente Barneveld dan zien we dat in 2016 38% van de Barneveldse 

bevolking actief is als ‘informele’ sporter, wat neerkomt op 21.068 personen8. Te verwachten is dat deze groep 

ongeorganiseerde sporters ten opzichte van de georganiseerde sporters verder zal groeien. Gaan we uit van 

38% dan betekent dit gezien de demografische ontwikkelingen dat deze groep groeit naar 26.634 

(ongeorganiseerde) sporters in 2050. Deze ontwikkeling kan van invloed zijn op de georganiseerde sport; meer 

mensen zullen, buiten verenigingsverband, op eigen gezette tijden gaan sporten. Anderzijds biedt dit ook een 

kans: op welke wijze kunnen accommodaties en verenigingen inspelen op deze trend? Bij veel 

atletiekverenigingen zie je al dat er verschillende loopgroepen en bootcampgroepen starten vanaf de 

atletiekbaan en na het sporten terugkomen om gezellig na te praten.  

2.2 Sportdeelname atletiek- en skeelersport 

Naast de algemene sportdeelname bekijken wij ook de specifieke sportdeelname. Dit is het deel van de 

Barneveldse bevolking dat nu al actief is in de atletiek-, hardloop-, schaats- en skeelersport.  

2.2.1 Atletiek 
De ‘moeder der sporten’ kent een lange historie die teruggaat tot de oude Grieken en is nog altijd 

springlevend. Alhoewel baanatletiek niet de massasport is geworden, verviervoudigde het ledenaantal van 

de Atletiekunie van 1,2 naar 3,2%. De groei is met name onder de jeugd te zien9. 

Nederland heeft een sterke atletiek-infrastructuur. Eind 2015 kent de atletieksport in Nederland 128.827 leden 

verdeeld over 296 verenigingen en loopgroepen10. Een atletiekvereniging in Nederland bestaat gemiddeld uit 

435 leden, waarbij de loopgroepen doorgaans kleiner zijn, en is ten opzichte van andere sportverenigingen in 

Nederland groter.  

 

 
7 Zo sport Nederland, NOC*NSF. 
8 Volksgezondheid.info. 
9 Brancherapport Atletiek in Nederland, Mulier Instituut et al. (2016). 
10 Brancherapport Atletiek in Nederland, Mulier Instituut et al. (2016). 
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In tegenstelling tot de tendens bij andere sportverenigingen groeiden alle atletiekverenigingen de afgelopen 

10 jaar11. De gemiddelde landelijke groei van atletiekverenigingen bedroeg in de afgelopen 5 jaar 27% en 

waar atletiekverenigingen beschikking kregen over een nieuwe atletiekbaan was de groei maar liefst 96%.  

 

Huidig aantal atleten in de gemeente Barneveld 

Barneveld heeft geen atletiekvereniging. Echter, vanuit Barneveld zijn er minstens 50 atleten12 in verschillende 

leeftijdscategorieën actief bij andere atletiekverenigingen in omliggende gemeenten. Deze atleten zijn lid van 

de Atletiekunie, zowel als atleet, hardloper of wandelaar.  

 

 
11 Atletiekunie. 
12 Atletiekunie. 
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Geprojecteerd ledenaantal atletiekvereniging  

Wanneer we het aantal leden van een atletiekvereniging als percentage van het totaal aantal inwoners 

nemen, zien we een gemiddelde van 0,78%. Geprojecteerd op de gemeente Barneveld zou een toekomstige 

‘volwassen’ atletiekvereniging een ledenaantal van 453 kunnen realiseren.  

 Inwoners Aantal leden 
Percentage leden t.o.v. 

inwoners 

Nijkerk 42.943 259 0,6 

Hoogeveen 55.639 413 0,74 

Heerhugowaard 57.453 403 0,7 

Roermond 58.348 428 0,73 

Hardenberg 60.933 358 0,59 

Woerden 52.307 582 1,11 

Nieuwegein 63.466 592 0,93 

Zeist 64.702 533 0,82 

Barneveld 57.971 
453 (geprojecteerd 

ledenaantal) 
0,78 gemiddeld 
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Intermezzo: de kracht van hardlopen en baanatletiek 

Eén van de krachten van de atletiek is dat de basiselementen – lopen, werpen en springen – zo basaal zijn. 

De sport wordt niet of nauwelijks gehinderd door ingewikkelde spelregels. Het gaat om de snelste, de verste of 

de hoogste; dat valt voor kinderen op jonge leeftijd al te begrijpen. Dat verklaart ook de grote mondiale 

spreiding van de sport en de populariteit van pupillenatletiek. 

Verder zien we dat voor grote groepen het spelplezier niet de enige drijfveer is om aan atletiek te doen. Zij 

bezien de sport vooral instrumenteel, als middel om fit en vitaal te blijven. De baanatletiek is in die 

gezondheidshausse wel meegegaan, maar heeft niet de groeispurt gemaakt die het hardlopen wel was 

gegund. Naast spelplezier en gezondheid kent de baanatletiek een andere belangrijke drijfveer: de 

atletiekvereniging als veilige uitvalshaven om te schaven aan een verantwoorde motorische ontwikkeling van 

kinderen (en volwassenen). Hardlopers en baanatleten zien zichzelf meer als ‘sporter’ dan een gemiddelde 

andere sporter, hebben zelden last van overgewicht en roken minder dan gemiddeld. 
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2.2.2 Hardlopen 
Hardlopen, wat ook deels in verenigingsverband wordt beoefend,  groeide de laatste jaren uit tot de vierde 

sport van het land13. Eén op de tien Nederlanders loopt minimaal eens per maand hard. Daarmee is het de 

grootste groeisport van de afgelopen jaren. 

‘Deelname aan diverse individueel beoefenbare sporten, 2006-2014, bevolking 6-79 jaar 

(deelname van minimaal 12 keer per jaar) in procenten 

 

 

Huidig aantal hardlopers 

In de gemeente Barneveld loopt 14% van de inwoners van 19 jaar en ouder weleens hard14. Dat komt neer op 

5.886 personen die zelfstandig hardlopen (ongeorganiseerd). 

Daarnaast zijn in de gemeente meerdere loopgroepen actief (georganiseerd). In Barneveld telt de loopgroep 

circa 150 leden en in Voorthuizen circa 60 leden. Van deze hardlopers zijn 20 personen lid van de Atletiekunie, 

zie voorgaande. Al met al tellen we effectief 190 lopers – de 20 leden van de Atletiekunie vallen onder het 

huidig aantal atleten in de gemeente Barneveld – vanuit de hele gemeente die actief zijn in een 

georganiseerd loopverband. De loopgroepen bestaan vooral uit 30-plussers voor wie hardlopen een 

toegankelijke sport is. 

 

 
13 Atletiekunie. 
14 Volksgezondheidenzorg.info. 



 

 

www.icsadviseurs.nl   12/29 

      

2.2.3 Schaatsen en skeeleren 
Naar schatting ligt het aantal schaatsers én skeeleraars in Nederland rond de 215.000. Na een schommeling 

blijft dit cijfer nu redelijk stabiel. Onder alle leden bevinden zich ruim 17.000 licentiehouders15. Dit zijn leden die 

in wedstrijdverband actief zijn. Het aantal afgegeven licenties daalde de afgelopen jaren licht.  

Met betrekking tot leeftijdscategorieën is meer dan de helft van de licentiehouders jonger dan 18 jaar. Hierbij 

geldt wel dat kinderen steeds meer afhaken naarmate zij ouder worden.  

Maar ook de 45- tot 65-jarigen vormen een grote groep licentiehouders.  

Onder alle deelnemers bestaat veel diversiteit: (on)ervaren kinderen, tieners, studenten, volwassenen, 

ouderen en gehandicapte sporters hebben uiteenlopende motieven om te schaatsen, te inlineskaten en er 

zijn verschillende behoeften ten aanzien van het sportaanbod, de accommodatie en de begeleiding. 

Tabel 3 ‘Aantal skeeleraars (verticale as) naar leeftijd’ (horizontale as) 

 

Huidig aantal schaatsers/skeeleraars 

In Barneveld is IJs- en Skeelervereniging ’t Grieze Veen actief. Deze vereniging bestaat sinds 1997 en traint voor 

de skeelersport, momenteel op het parkeerterrein van Intratuin in Barneveld. Dit terrein is ongeschikt om op te 

skeeleren en bovendien is het in veel opzichten onveilig aldus het bestuur. Zeker voor de jongere en oudere 

leden van de vereniging.  

 

De vereniging groeit en kent momenteel 110 leden. De vereniging verwacht door te kunnen groeien naar 150 

– 200 leden, zeker wanneer de vereniging gebruik kan maken van een skeelerbaan en bijbehorende 

voorzieningen. De vereniging kenmerkt zich als een actieve vereniging, met de nodige sportieve en 

maatschappelijke ambities. Dit uit zich onder andere in het organiseren van verschillende activiteiten en 

profileert zich (daarmee) sterk in de gemeente Barneveld. Zo organiseren zij verschillende clinics indoor en 

outdoor in samenwerking met onder andere scholen en de KNSB16.  

 

KNSB 

De komende periode wordt door de KNSB aangegrepen om het beleid voor de skeelersport aan te pakken 

en op te schrijven voor de komende jaren. Belangrijk hierbij is dat de skeelersport een steeds belangrijkere rol 

vervult, ook voor verenigingen. Net als hardlopen en fietsen kun je skeeleren overal beoefenen. In de 

toekomst is dit ook steeds meer terug te zien, zowel bij verenigingen als bij activiteiten op bijvoorbeeld 

 
15 Strategisch plan ‘De KNSB op weg naar 2020’, KNSB. 
16 Tijdens de herfstvakantie vorig jaar hebben tijdens een clinic, maar liefst 70 kinderen in de Midden Nederland Hallen 

kennis gemaakt met de skeelersport. ’t Grieze Veen heeft dit in samenwerking met BeActive en de KNSB georganiseerd.  
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scholen. De KNSB wil hier de komende jaren meer gebruik van gaan maken, zodat zij de verenigingen een 

volgende boost kunnen geven. Het gaat hierbij om projecten als SKATETIJD! en een nieuwe routeapp voor 

skaters. Bovendien is voor verenigingen het skeeleren een laagdrempelige mogelijkheid om nieuwe leden te 

werven of leden langer te behouden, doordat leden in de wintermaanden kunnen gaan schaatsen. Een win-

win situatie voor clubs, aldus de KNSB.  
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3. Onderwijs  

Op pagina 4 is al genoemd dat buitensportaccommodaties voor een groot deel worden gebruikt door 

kinderen en jongeren. In Barneveld is deze groep relatief groot ten opzichte van het landelijk gemiddelde én 

naar verwachting stabiel in omvang tot 2050. Bovendien ligt de algemene sportdeelname onder kinderen en 

jongeren hoger dan in oudere leeftijdscategorieën.  

Dit betekent dat deze groep, actief in het primair en voortgezet onderwijs, de potentiële gebruikers vormen 

van een eventuele toekomstige skeeler- en atletiekaccommodatie in de gemeente Barneveld.  In dit 

hoofdstuk gaan we in op de leerlingenpopulatie en -ontwikkelingen, de belangstelling vanuit het onderwijs 

voor de atletiek- en skeelersport en de interesse voor een eventuele toekomstige skeeler- en 

atletiekaccommodatie.  

 

3.1 Leerlingenaantallen en -prognoses 
Barneveld kent ongeveer 40 schoollocaties met een totaal van bijna 12.300 leerlingen (2020). Het primair 

onderwijs beslaat ruim 7.300 leerlingen en het voortgezet onderwijs ongeveer 5.000 leerlingen. De komende 

10 jaar – tot 2030 – groeit het totaal aantal leerlingen naar 13.212, een groei van ruim 7%. De grootste relatieve 

groei is te zien in het primair onderwijs; het voortgezet onderwijs groeit met nog geen 100 leerlingen (1,1%) in 

de periode van 2020 tot 2030 waar het primair onderwijs met ruim 850 leerlingen groeit (11,8%). Kortom, dit laat 

(wederom) een beeld zien van een stabiele groep kinderen en jongeren voor de gemeente Barneveld. 
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3.2 Belangstelling vanuit het onderwijs 

Op basis van een vragenlijst welke is uitgegaan naar alle scholen (36 in totaal) in de gemeente Barneveld is er 

een beeld verkregen in hoeverre het onderwijs enerzijds een behoefte heeft om de atletiek- en skeelersport 

binnen het onderwijs een plek te bieden. Anderzijds is de behoefte in beeld gebracht in hoeverre de scholen 

gebruik willen maken van een skeeler- en atletiekaccommodatie in de gemeente Barneveld.  

De vragenlijst is naar zowel scholen in het primair als voortgezet onderwijs gestuurd. De respons ligt op 16 van 

de 36 scholen (44,4%). 

3.2.1 Belangstelling atletiek- en skeelersport 
In Barneveld heeft gemiddeld 72% van de scholen belangstelling voor het aanbieden van atletiek dan wel 

skeeleren binnen het bewegingsonderwijs, op structurele dan wel incidentele basis. Hier is de skeelersport 

lichtelijk populairder; 79% van de scholen heeft interesse om het skeeleren aan te bieden ten opzichte van 

66% van de scholen die interesse hebben in atletieksport. In beide gevallen zien we een grote belangstelling. 

Grosso modo hebben scholen meer interesse voor incidenteel aanbod, wat ook te verklaren is door de 

diversiteit van het aanbod binnen het bewegingsonderwijs. 

Daarnaast geeft 17% van de scholen aan geen interesse te hebben in het aanbieden van atletiek in het 

onderwijs. Daarentegen is geen enkele school op voorhand negatief om het skeeleren in het 

bewegingsonderwijs aan te bieden (incidenteel dan wel structureel). De skeelersport is ook hier lichtelijk 

populairder. 

Dit geldt zowel voor het primair als voortgezet onderwijs, waarbij een enkele basisschool wel te kennen geeft 

dat ze de sporten (nog) niet geschikt acht voor het primair onderwijs. De belangstelling voor skeeleren en 

atletiek ligt nagenoeg gelijk. 
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Aanvullend aanbod 

Naast het uitbreiden van het bewegingsonderwijs met 

skeeleren of atletiek is ook een aanvulling op het  

bewegingsonderwijs mogelijk. Hierbij valt te denken aan 

kennismakingslessen, clinics, toernooien, sportdagen, et 

cetera. 

Op het gebied van aanvullend aanbod reageert 50% 

van de scholen positief ten opzichte van structureel 

gebruik en 25% van de scholen positief ten opzichte van 

incidenteel gebruik. De andere 25% van de scholen 

heeft geen mening. 
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Scholen hebben grote interesse in het gebruik van een accommodatie voor het bewegingsonderwijs. 78% 

van de scholen heeft interesse in het gebruik van een sprintbaan, 83% van de scholen heeft interesse in het 

gebruik van een middenterrein en 78% heeft interesse in het gebruik van een skeelerbaan. In alle gevallen 

geeft minder dan een kwart van de scholen aan geen interesse te hebben. Wederom is hier de belangstelling 

voor incidenteel gebruik over de gehele linie groter dan regelmatig gebruik, alhoewel dit voor de sprintbaan 

gelijk op gaat. Deze cijfers bieden een grote potentie voor de bezetting van een accommodatie door het 

onderwijs. 

 

Een accommodatie voor atletiek en skeeleren als aanvullend aanbod 

 

Gaat het om het gebruik van een accommodatie voor aanvullend aanbod dan geeft 91% van de scholen 

aan gebruik te willen maken van een sprintbaan, 91% van de scholen geeft aan gebruik te willen maken van 

een middenterrein en 83% van de scholen geeft aan gebruik te willen maken van een skeelerbaan. Wederom 

is hier de belangstelling voor incidenteel gebruik groot. 

Aanvullend aanbod, zoals clinics, vraagt – naar verwachting – in mindere mate capaciteit in de bezetting van 

een accommodatie dan incidenteel of structureel gebruik door scholen die atletiek dan wel skeeleren 

opnemen in het bewegingsonderwijs. In de weging van deze resultaten is daarmee rekening te houden. In 

beide gevallen geven scholen aan dat een dergelijke accommodatie een meerwaarde zou zijn op hun 

sportaanbod. Bereikbaarheid en nabijheid zijn daarbij wel van belang en kan ook de keuze voor gebruik door 

een school bepalen; in de regel willen scholen zo min mogelijk reistijd kwijt zijn. Een locatie naast de deur van 

een school is ideaal, maar daarmee behartig je slechts één school en worden andere scholen letterlijk op 

afstand geplaatst. Een accommodatie in Barneveld én een accommodatie in Voorthuizen wordt ook 

geopperd, net als goed vervoer of een fietsverbinding. 
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4. Accommodaties 

4.1 Atletiekaccommodaties 

Nederland telt 193 atletiekaccommodaties, vrijwel naar inwoneraantal verspreid over het land; in Noord-

Holland, Zuid-Holland, Utrecht en Noord-Brabant liggen de meeste accommodaties. Vanaf de Veluwe richting 

het noorden van het land neemt het aantal accommodaties af. Atletiekaccommodaties verschillen in 

faciliteiten. Naast een 400m-baan bestaat een accommodatie vaak ook uit een aanloopstrook voor 

verspringen, matten voor hoogspringen, rondlanen, ringen voor kogelstoten dan wel discuswerpen en 

kleedfaciliteiten. 

Uit onderzoek17 blijkt dat inwoners van Gelderland circa 4,5 kilometer reizen om een atletiekaccommodatie te 

bereiken. Vanuit Barneveld liggen de dichtstbijzijnde accommodaties in Amersfoort, Nijkerk, Harderwijk, 

Apeldoorn, Veenendaal, Ede en Arnhem. De reisafstand komt daarmee hoger uit dan de 4,5 kilometer die als 

gemiddelde voor de provincie geldt, terwijl voor niet-sporters een limiet van hooguit 3 kilometer geldt. Een 

belangrijke groep, welke niet of nauwelijks een potentieel is voor de atletieksport.  

De Atletiekunie ondersteunt het ontwikkelen van een (gecombineerde) atletiekaccommodatie in Barneveld.  

Zij ziet potentie in de aanwezige doelgroep, zoals ook in dit onderzoek aan het licht kwam, de geografische 

spreiding van accommodaties in Nederland en de maatschappelijke functie die een gedeelde 

accommodatie kan hebben, ook voor het bewegingsonderwijs. Zij verwacht dat een atletiekvereniging tot 

wasdom kan komen in Barneveld en kenmerkt dit gebied dan ook als één van de ‘witte vlekken’ in 

Nederland. De Atletiekunie heeft dit overigens ook kenbaar gemaakt in een adhesiebrief welke tijdens dit 

onderzoek is toegestuurd aan de gemeente. 

Kaart 2 ‘ Atletiek- en loopverenigingen in Nederland’ 

 

 
17 Atletiekaccommodatie onderzoek, Atletiekunie (2016). 
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4.2 IJs- en skeeleraccommodaties 

In Nederland zijn momenteel 17 400m-banen, 24 30mx60m-banen, 11 overige kunstijsvloeren en 86 skate-

accommodaties, inclusief een groeiend aantal combibanen. Hierbij zijn verenigingen en leden veelal niet 

gebonden aan één baan, zoals dat in de voetbal of tennis wel het geval is. 

In de omgeving van Barneveld liggen de dichtstbijzijnde 400m-banen in Ede, Veenendaal, Nijkerk en 

Amersfoort. Barnevelders leggen een minimale afstand van 14 kilometer af om een accommodatie te 

bereiken, waar een limiet van 3 kilometer als maximaal te bereizen afstand geldt18. Ook hier geldt dus dat de 

afstand te groot is en daarmee een belangrijk potentieel voor de skeelersport mist.   

 

Kaart 3 ‘Overzicht Skeeler- en combibanen in Nederland' 

 

 
18 Sportaccommodaties in beeld, Hoekman et al (2013). 
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Veldonderzoek 

Naast de bureaustudie is er een beknopte inventarisatie gedaan met belanghebbenden en geïnteresseerde 

partijen. De gemaakte stappen hierin zijn als volgt: 

– Werksessie ‘Verenigingen & Loopgroepen’, 14 oktober 2019  

– Overleg initiatiefnemers ‘Oprichting atletiekvereniging’, 7 januari 2020 

5. Werksessie verenigingen & loopgroepen 

Tijdens een werksessie op 14 oktober 2019 is gebleken dat er de nodige belangstelling is voor een toekomstige 

atletiek- en skeeleraccommodatie in de gemeente Barneveld. Verschillende verenigingen en 

vertegenwoordigers van de loopgroepen waren op deze avond aanwezig en dachten mee over een 

eventuele toekomstige accommodatie. Op hoofdlijnen gaan we in dit hoofdstuk in op de belangrijkste 

uitkomsten van deze avond. Tijdens de werksessie stonden de volgende thema’s centraal: 

5.1 Behoeften 

De behoefte aan een atletiek- en skeeleraccommodatie leeft onder een grote groep aanwezigen, 

waaronder de skeelervereniging, VMBO De Meerwaarde, stepvereniging Barneveld en verschillende 

loopgroepen uit de gemeente Barneveld. 

Naast deze verenigingen wordt niet alleen VMBO De Meerwaarde als belangrijk partner gezien maar ook de 

andere scholen in de gemeente. Bovendien geeft de Atletiekunie te kennen haar kennis en expertise in te 

zetten voor een totstandkoming van een gezamenlijke accommodatie. Het realiseren van een gezamenlijke 

accommodatie behartigt het plaatselijk belang, waarbij de focus ligt op jeugd en bewegen. Daarnaast 

gaven de aanwezigen tijdens de werksessie aan dat er een combinatie tussen sport en andere 

vrijetijdsactiviteiten kan worden gemaakt, zodat er een breed sportaanbod in samenwerking met (groeiende) 

sportverenigingen en andere organisaties tot stand kan worden gebracht. Kortom, er is een behoefte om een 

accommodatie te realiseren die meer dan alleen wordt benut voor de atletiek- en skeelersport. 
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5.2 Wensen en kansen 

Eén van de conclusies van de werksessie is dat veel verenigingen ambities hebben. Een kwalitatief 

hoogwaardige accommodatie faciliteert deze ambities, waarbij de wens is dat deze accommodatie idealiter 

meerdere verenigingen en andere gebruikers huisvest, zodat niet alleen de atletiek- en skeelersport, maar ook 

andere sporten kunnen worden beoefend. 

Naast deze multifunctionaliteit is de wens uitgesproken om een veilige en toegankelijke accommodatie te 

realiseren, waarin het veilig is om te (leren) skeeleren, hardlopen en steppen. Dit op een accommodatie 

welke bestaat uit een skeeler- en atletiekbaan en waar een gedeelde kantine en verdere voorzieningen het 

centrale hart vormen. Bovendien dient de accommodatie voor alle leeftijden geschikt te zijn en biedt 

vervolgens niet alleen voor de sport volop kansen, maar ook het onderwijs: leerlingen die kennismaken met de 

atletiek- en skeelersport en vervolgens doorstromen en lid worden van de toekomstige atletiekvereniging en 

skeelervereniging ’t Grieze Veen. Het onderwijs wordt daarmee als een belangrijke schakel gezien om de 

atletiek- en skeelersport (verder) te ontwikkelen. Het Be Active team van de gemeente Barneveld kan hierin 

een bijdrage leveren.  

Bovendien zijn er kansen om mensen uit de reformatorische gemeenschap te betrekken, waarbij het is aan te 

bevelen de nadruk te leggen op bewegen in plaats van sporten en het spelen van wedstrijden.  

Verder onderzoek moet uitwijzen, welke locaties mogelijk geschikt zijn.  

Oprichting atletiekvereniging 

Tijden deze avond heeft een aantal aanwezigen (waaronder de Atletiekunie) aangegeven mee te willen 

denken bij het oprichten van een atletiekgroep / vereniging. Dit als belangrijke voorwaarde om de 

atletieksport van grond te krijgen in de gemeente. Hierbij wordt een ledenaantal van 50 leden bij oprichting 

gezien als een goede basis om een vereniging op te richten.  
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5.3 Dilemma’s 

Een multifunctionele accommodatie werpt tegelijkertijd ook uitdagingen op: zowel voor skeeleren als voor 

atletiek heeft een wedstrijdbaan (doorgaans) een omtrek van 400 meter in de binnenbocht. De vraag is of er 

in de gemeente behoefte is aan het beoefenen van beide sporten op wedstrijdniveau en welke 

voorzieningen daarbij horen? Kortom, bieden we voor de atletiek- en/of skeelersport alleen faciliteiten 

waarop kan worden getraind en waar vervolgens leden in de regio terecht kunnen voor wedstrijden? Dit 

hangt ook nauw samen met de inzet van vrijwilligers: is er voldoende kader en zijn zij ook voldoende 

deskundig?  

De accommodatie dient verder meerdere verenigingen te huisvesten, waarbij wel de vraag is hoe het rooster 

in elkaar steekt, wie van de baan gebruik mag maken, wie het onderhoud en exploitatie betaalt, welke 

huurprijzen gelden, et cetera. De accommodatie moet zowel Barneveld als Voorthuizen bedienen. De vraag 

is echter welke kern – of welke locatie – het meest geschikt is. Afhankelijk van de locatie moet er ook worden 

nagedacht over een veilige verbinding tussen De Meerwaarde en de accommodatie. 
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6. Overleg initiatiefnemers oprichting atletiekvereniging  

Op dinsdag 7 januari 2020 is ICSadviseurs in overleg gegaan met Robin van Kinsbergen (trailrunner en trainer) 

en Frank Koomen (adviseur Atletiekunie). Zij hebben in de werksessie op 14 oktober 2019 aangegeven zich in 

te willen zetten voor het oprichten van een atletiekvereniging. In dit overleg zijn we hier dieper op ingegaan 

en bovendien is een aantal andere thema’s besproken. Verder is er telefonisch contact opgenomen met 

Philip Maat (buurtsportcoach gemeente Barneveld) en David Hemstede (hardloper en fysiotherapeut) die 

helaas tijdens dit overleg waren verhinderd. Ook zij hebben aangegeven bij te willen dragen aan de 

oprichting van een atletiekvereniging. De resultaten van het overleg en de afzonderlijke gesprekken zijn 

onderstaand weergegeven.  

Oprichten van een atletiekvereniging 

In relatie tot het oprichten van een atletiekvereniging is aangegeven dat, los van de genoemde  

initiatiefnemers, het huidig aantal atleten (50) en de groep van 190 loopsporters (en trainers) zoals eerder in dit 

onderzoek omschreven, als een potentieel wordt gezien om bij te dragen aan de oprichting en het verder 

invulling geven aan een vereniging. Een ieder heeft zijn of haar eigen netwerk om te komen tot bestuurders 

en trainers. Het potentieel voor het bestuurlijk en sporttechnisch kader zit onder andere in de groep hardlopers 

van 30+, welke de grootste groep vormt van de 190 loopsporters. Om te komen tot een vereniging biedt de 

Atletiekunie19 de nodige kennis en ondersteuning, zowel inhoudelijk op het gebied van de sport(en), maar ook 

op bestuurlijk vlak. Bijvoorbeeld door te adviseren en ondersteunen bij het opzetten van statuten, 

ledenadministratie, vrijwilligersbeleid, et cetera.  Echter, alles staat of valt met het enthousiasme en de 

bereidwilligheid van de initiatiefnemers.   

 

Daarnaast is er geopperd om te inventariseren in hoeverre MBO De Meerwaarde op verschillende vlakken 

met bijvoorbeeld de inzet van stagiaires een rol kan vervullen in de oprichting, maar vooral ook in relatie tot 

de verschillende taken die doorgaans binnen een sportvereniging moeten worden vervuld.  

 

In relatie tot de ledenwerving zijn vooral kinderen in de basisschoolleeftijd interessant; zij zijn vaak zoekende 

naar een sport en sneller geneigd diverse sporten te proberen. Tieners ‘zappen’ daarentegen vaak minder 

snel. Wel zijn tieners interessante gebruikers van de eventueel toekomstige skeeler- en atletiekaccommodatie 

en kunnen vooral via het onderwijs gemakkelijk(er) worden benaderd.   

 

Met een eerste plan op papier kan, naast de genoemde initiatiefnemers, de verbinding met verschillende 

mensen worden gezocht om een dergelijke vereniging op te richten. Hierbij kan bijvoorbeeld Philip Maat 

vanuit zijn functie als buurtsportcoach ondersteunen en begeleiden. 

 

Omnisport 

Tijdens het overleg is verder aangegeven te inventariseren in hoeverre er met de skeelervereniging samen kan 

worden gewerkt en in hoeverre het mogelijk is om (op termijn) te komen tot een omnisportvereniging. Dit niet 

alleen om efficiënt samen te werken op vlakken als leden- en financiële administratie en gezamenlijke inzet 

op evenementen, maar ook omdat de consument steeds meer vraagt om een flexibel, breed en afwisselend 

sportaanbod. Een omnisportvereniging kan dit faciliteren en een samenwerking kan helpen om te komen tot 

een gezonde exploitatie van de accommodatie. 

 

Accommodatie 

In Barneveld en Voorthuizen zijn – naast de zelfstandige hardloper – verschillende loopgroepen actief. Zij 

trainen veelal in de openbare ruimte en in een aantal gevallen op industrieterreinen. Deze terreinen zijn vaak 

 
19 Naast de Atletiekunie kan ook de Gelderse Sport Federatie hier het nodige advies in geven.  
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ongeschikt voor de loopsport en voldoen niet aan de veiligheid. Bovendien zijn de terreinen en de routes naar 

de terreinen voor veel vrouwelijke lopers onprettig.  

 

Daarnaast bieden industrieterreinen en in minder mate de openbare ruimte vaak niet de mogelijkheden om 

te trainen op techniek. Een aspect waar loopsporters behoefte aan hebben. Zij zien een atletiekbaan als een 

kans om techniektrainingen te doen, maar ook om de loopsporters een breder aanbod te bieden, zoals het 

doen van een coopertest, tijdsregistratie-lopen en duurloop. Bovendien zien de loopsporters mogelijkheden 

om de hardlooptrainingen aan te vullen met bootcamp, survivalrun en triatlons. Zo zijn er nu al loopgroepen in 

Barneveld die bostrails lopen. 

Zeker in de winterperiode is een atletiekbaan voor loopsporters interessant. Door de stabiele ondergrond is de 

kans op blessures minder groot dan wanneer loopsporters op oneffen en gladde en bevroren bospaden 

lopen. Kortom, een atletiekaccommodatie kan een meerwaarde bieden voor de loopsporters. 

Daarbij is het belangrijk dat een accommodatie zich niet solitair op atletiek of skeeleren richt; de combinatie 

met het onderwijs en het huisvesten van andere sporten is belangrijk om een gezonde exploitatie te realiseren, 

waarbij een accommodatie zich idealiter vestigt naast één of meerdere scholen. 

Atletiek 

De atletieksport is vooral een interessante sport voor de jeugd tot 18 jaar. Tot deze leeftijd ontwikkelt het 

lichaam zich; jaar na jaar zien jonge atleten verbeteringen in hun prestaties, navenant gelijk aan de groei van 

het lichaam. In de adolescentie stagneert deze groei echter, waardoor de uitdaging in de atletieksport  

– grosso modo – als minder wordt ervaren. Deelname aan de atletieksport neemt na deze leeftijd af. Juist 

wanneer men circa 30, 35 jaar is wordt de loopsport weer interessant als laagdrempelige sport naast het werk- 

en gezinsleven. 

 

Skeeleren 

Een skeeler- en atletiekaccommodatie vraagt ook om een bepaalde synergie tussen de sporten. Zowel de 

atletieksport als de skeelersport zijn in de basis duursporten. Daarbij sluit een dergelijke combinatie aan op de 

consumentenvraag naar een afwisselend en flexibel aanbod. Een gecombineerde accommodatie zou deze 

synergie kunnen bewerkstelligen. 
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7. Conclusies 

In relatie tot de bureau- en veldstudie zijn de voornaamste conclusies als volgt:  

Demografische ontwikkelingen 

▪ De bevolking in de gemeente Barneveld groeide de afgelopen jaren sterk en dit zet zich de komende 

jaren door. Het aandeel kinderen en jongeren is daarbij groot; de sportdeelname van deze leeftijdsgroep 

ten opzichte van de andere leeftijdsgroepen is het hoogste en neemt verder toe (in absolute zin). 

Sportdeelname 

▪ In tegenstelling tot het landelijke beeld blijft het ledenaantal bij verenigingen in de gemeente nagenoeg 

gelijk. Bij een aantal verenigingen is zelfs een sterke stijging te zien. Verwachting is dat de 

ledenontwikkelingen, gezien de demografische en ook de woningbouwontwikkelingen, in de toekomst 

verder toenemen en in ieder geval stabiel blijven. 

▪ De ongeorganiseerde sport zal ten opzichte van de georganiseerde sport verder groeien. Een 

ontwikkeling die negatief van invloed kan zijn op de georganiseerde sport, maar ook een kans kan bieden 

voor sportverenigingen. 

▪ De atletieksport groeit in Nederland, wat vooral is terug te zien in de groei van atletiekverenigingen (27% in 

de afgelopen 5 jaar). Met de komst van een nieuwe atletiekbaan werd deze groei in veel gevallen zelfs 

fors groter.  

▪ In potentie kan binnen de gemeente Barneveld, uitgaande van gemeenten van vergelijkbare grootten, 

een atletiekvereniging actief zijn van ongeveer 450 leden. Bovendien zijn er minstens 50 inwoners actief bij 

atletiekverenigingen in omliggende gemeenten, is er een groep van 190 loopsporters en een groep van 

ongeveer 5.900 (ongeorganiseerde) hardlopers actief in de gemeente. Deze groepen zijn in meer of 

mindere mate een potentieel voor de gebruikmaking van een toekomstige atletiekvereniging / 

accommodatie. 

▪ De atletieksport mag worden gezien als de moeder van aller sporten, waarbij basiselementen zoals lopen, 

springen, werpen worden aangeleerd en vooral ook bijdragen aan de motorische ontwikkeling van het 

kind. 

▪ De skeelersport in Nederland blijft stabiel, waarbij de KNSB de ambitie heeft om de sport een 

prominentere rol te laten vervullen in de samenleving. Dit is één van de speerpunten in het nog te 

ontwikkelen beleid binnen de bond. 

▪ De Skeelervereniging ’t Grieze Veen is groeiende (inmiddels 110 leden) en kent de nodige sportieve en 

maatschappelijke ambities.  

Onderwijs 

▪ De groei van het aantal leerlingen naar 13.212 (7%) binnen het primair en voortgezet onderwijs in 2030 

laat zien dat er een groeiend potentieel is van een groep wat kan deelnemen aan de atletiek- en 

skeelersport. Deze groep is bovendien, zoals eerder geconcludeerd, bovengemiddeld actief in de sport. 

▪ Een grote meerderheid van de scholen geeft aan interesse te hebben in het opnemen van de atletiek- 

dan wel skeelersport in het bewegingsonderwijs. 79% van de scholen heeft interesse in het opnemen van 

de skeelersport, 66% van de scholen heeft interesse in het opnemen van de atletieksport, op incidentele 

dan wel structurele basis binnen het bewegingsonderwijs. 

▪ Scholen hebben grote interesse in het gebruik van een skeeler- en atletiekaccommodatie voor het 

bewegingsonderwijs. 78% van de scholen heeft interesse in het gebruik van een sprintbaan (atletiek), 83% 

van de scholen heeft interesse in het gebruik van een middenterrein (atletiek) en 78% heeft interesse in 

het gebruik van een skeelerbaan. 
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▪ 50% van de scholen geeft aan interesse te hebben in een aanvullend aanbod, zoals kennismakingslessen 

en clinics. 

▪ Voor zowel de sprintbaan als het middenterrein heeft 91% van de scholen interesse, en 83% van de 

scholen heeft interesse in het gebruik van een skeelerbaan, welke wordt gebruikt voor het aanvullend 

aanbod.  

▪ Belangstelling voor incidenteel gebruik is in alle gevallen groter dan structureel gebruik. 

▪ Binnen het onderwijs is een grote potentie voor de bezetting van een accommodatie te zien. Met name 

op incidentele basis, maar daarnaast ook voor enkele scholen op structurele of wel aanvullende basis. 

Accommodatie  

▪ De Atletiekunie kenmerkt de gemeente Barneveld als ‘een witte vlek’, wanneer het gaat om het 

ontbreken van een atletiekaccommodatie in de gemeente en omliggende gemeenten. 

▪ Kijkend naar de geografische spreiding – en normatieve reisafstanden tot een accommodatie – dan is er 

voor zowel de atletiek- als skeeler- en schaatssport binnen de gemeente Barneveld ruimte. Barnevelders 

moeten op dit moment bovengemiddeld ver reizen om een dergelijke skeeler- en atletiekaccommodatie 

te bereiken. 

▪ In Barneveld bestaat een behoefte aan een dergelijke skeeler- en atletiekaccommodatie, niet alleen 

onder skeeleraars, schaatsers, hardlopers of atleten; het idee van een accommodatie wordt breder 

gedragen. Met name het onderwijs is hierin een belangrijke partner.  

▪ Verschillende organisaties spreken de wens tot een gezamenlijk gebruik van een accommodatie uit en 

zien een skeeler- en atletiekaccommodatie als een groei-impuls voor verenigingen. Hierbij is het de wens 

om een breed sportaanbod te verzorgen en daarbij aan te sluiten bij de vraag die verschillende 

organisaties in de gemeente zien. 

▪ Naar wens en verwachting biedt een dergelijke skeeler- en atletiek accommodatie een veilige omgeving 

om trainingen en wedstrijden te faciliteren. Hierbij is de aansluiting op de dorpsvisie te vinden. 

Kortom 

Kortom, op basis van bovenstaande ontwikkelingen is er een gezonde en solide basis voor een te realiseren 

skeeler- en atletiekaccommodatie in de gemeente Barneveld. We constateren dat de demografische 

ontwikkelingen gunstig zijn, maar ook dat het huidige en toekomstige sportklimaat in de gemeente Barneveld 

gezond is en blijft voor (toekomstige) sportverenigingen. Bovenal hebben verschillende organisaties zich 

uitgesproken over de mogelijkheden die zij zien voor een toekomstige atletiek- en skeeleraccommodatie. Zo 

hebben veel scholen interesse in het aanbieden van de atletiek- en skeelersport binnen het 

bewegingsonderwijs en beide sporten in te bedden binnen activiteiten zoals clinics en kennismakingslessen. 

Dit op een plek waar beide sporten tot hun recht komen: een skeeler- en atletiekaccommodatie.  

Het onderzoek laat verder zien dat er inwoners uit de gemeente Barneveld bereid zijn om mee te werken aan 

een oprichting van een atletiekvereniging, waarbij is gesproken om te komen tot een samenwerking met de 

skeelervereniging en/of andere verenigingen en zelfs over te gaan tot één (omnisport)vereniging.  Bovendien 

heeft de Atletiekunie, maar ook de KNSB aangegeven de nodige ondersteuning te willen bieden bij de 

totstandkoming van een dergelijke vereniging en dito accommodatie.  

Met de groep initiatiefnemers die zich in willen zetten voor het oprichten van een atletiekvereniging, het 

enthousiasme van de huidige projectgroep (bestaande uit de gemeente, MBO De Meerwaarde en ’t Grieze 

Veen), de beide sportbonden, het onderwijs en de verder genoemde ontwikkelingen in dit rapport, is onze 

conclusie dat er een belangrijk fundament is om te komen tot een skeeler- en atletiekaccommodatie in de 

gemeente Barneveld.  
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Inleiding 

Aanleiding en onderzoeksopdracht 

Sinds mei 2017 is de gemeente in overleg met vertegenwoordigers van de Barneveldse dam- en schaakver-

eniging (verder: BDSV) over tijdelijke en permanente huisvesting in de kern Barneveld. Het huidige vereni-

gingsgebouw is vanaf 1 september 2018 buiten gebruik gesteld als gevolg van de bouw van een school op 

deze locatie. In het verlengde hiervan heeft de raad in juni 2017 een motie ingediend om onderzoek te doen 

naar de mogelijke realisering van een “denksportcentrum”, waarbij er gezocht wordt naar samenwerking met 

andere denksportverenigingen.1 

Petanque Barneveld heeft eind 2017 bij de gemeente aangegeven dat zij behoefte heeft aan een andere 

accommodatie waarbij de vereniging, naast de mogelijkheid om gebruik te maken van buitenbanen, ook de 

beschikking krijgt over een boulodrome waardoor de leden hun sport ook indoor kunnen beoefenen. Naar 

aanleiding van beide accommodatievraagstukken hebben de verenigingen de handen ineen geslagen.  

Met betrekking tot de permanente huisvesting zijn partijen van mening dat een omni (denk)sportcentrum een 

welkome aanvulling kan zijn op de sportinfrastructuur van Barneveld. De gemeente is bereid BDSV, Petanque 

Barneveld en andere geïnteresseerde partijen te ondersteunen bij het vaststellen of voldoende maatschappe-

lijk en economisch draagvlak aanwezig is voor een dergelijke accommodatie. 

In deze rapportage wordt antwoord gegeven op de volgende onderzoeksopdracht: 

Beoordeel de haalbaarheid van een nieuw omni (denk)sportcentrum in de kern Barneveld met onderscheid 

tussen minimaal twee scenario’s uitgewerkt in maatschappelijke en economische businesscases. 

In de initiële onderzoeksvraag en de motie van de raad worden verschillende termen gebruikt ten aanzien van 

de accommodatie waar onderzoek naar gedaan moet worden. In samenspraak met BDSV en Petanque Bar-

neveld wordt in de rest van het rapport gesproken over een omni sportcentrum. Reden hiervoor is dat dit een 

bredere term is waardoor andere verenigingen en maatschappelijke organisaties wellicht eerder aan willen 

sluiten/gebruik willen maken van de eventueel nieuw te bouwen accommodatie.  

Bij de uitwerking van de scenario’s wordt zowel gekeken naar mogelijkheden van vernieuwbouw als nieuw-

bouw. Hierbij is het uitgangspunt dat eerst gekeken wordt naar mogelijkheden van het aanpassen van huidige 

accommodaties (vernieuwbouw) en vervolgens naar nieuwbouw.  

Onderzoeksmethoden 

Bij de uitvoering van het haalbaarheidsonderzoek zijn de volgende onderzoeksmethoden toegepast: 

• Bestudering wensen verenigingen.

• Inventarisatie mogelijke samenwerkingspartners.

• Verkennen mogelijke scenario’s.

• Berekenen van de investeringskosten en exploitatielasten van de onderscheiden scenario’s.

• Vaststellen van de ruimtelijke inpasbaarheid van deze scenario’s.

Het haalbaarheidsonderzoek is tot stand gekomen in nauw overleg met de werkgroep bestaande uit vertegen-

woordigers van BDSV, Petanque Barneveld en de gemeente.  

1 Motie 22. Onderwerp: Denksportcentrum. De raad van de gemeente Barneveld in vergadering bijeen d.d. 7 juni 2017. 
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Opbouw rapportage 

De rapportage begint met een beschrijving van de huidige situatie met betrekking tot de accommodaties die 

de verenigingen op dit moment gebruiken en de trends en ontwikkelingen die van belang zijn voor het haal-

baarheidsonderzoek. In hoofdstuk 3 worden de wensen en eisen van beide verenigingen en potentiële mede-

gebruikers weergegeven. Vervolgens zijn in hoofdstuk 4 de verschillende scenario’s, die door de werkgroep 

gekozen zijn als het meest realistisch, uitgewerkt op maatschappelijke en economische aspecten. In hoofdstuk 

5 wordt ingegaan op de financiële bijdragen van de gemeente en de betrokken verenigingen en op de subsi-

diemogelijkheden. De rapportage wordt in hoofdstuk 6 en hoofdstuk 7 afgesloten met respectievelijk een slot-

beschouwing en aanbevelingen.  
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Huidige situatie 

In dit hoofdstuk wordt nader beschreven wat de huidige situatie is ten aanzien van de beide verenigingen. 

Tevens wordt nader ingegaan op zowel lokale als landelijke ontwikkelingen die van invloed zijn op de ontwik-

keling van een omni sportcentrum.  

BDSV 

BDSV is de dam- en schaakvereniging van Barneveld. De vereniging is opgericht in 1935 en heeft circa 80 

leden. De leeftijd van de leden varieert van 7 tot 85 jaar. De vereniging organiseert haar activiteiten voor alle 

leeftijdsgroepen op de dinsdagavond. Daarnaast organiseert de vereniging op andere dagen in de week ge-

middeld 1 keer per maand extra activiteiten zoals een toernooi of trainingen voor de jeugd. Zo’n 10 tot 15 keer 

in het jaar ontvangt BDSV ook gemiddeld circa 16 spelende leden van bezoekende verenigingen. 

In de afgelopen 23 jaar heeft BDSV gebruik gemaakt van een gebouw aan de Churchillstraat 68, dat eerst 

dienst deed als gebouw voor de duivenvereniging. BDSV huurde dit gebouw van de gemeente. Door de bouw 

van een school op deze locatie heeft de gemeente het gebouw per 1 september 2018 buiten gebruik gesteld. 

In dit gebouw had de vereniging de beschikking over de volgende faciliteiten: 

• Een ruimte van ongeveer 12,5 bij 11,5 meter (circa 146 m²) inclusief bar en voorzien van een schei-

dingswand waardoor de ruimte te verdelen was in twee aparte ruimtes van respectievelijk circa 75 m²

en circa 70 m².

• Aangrenzend aan deze ruimte was een keukentje/opslag aanwezig.

• Een ruimte van ongeveer 4 bij 5 meter (circa 20 m²).

• Toiletvoorzieningen.

Voor de aankomende periode2 maakt BDSV gebruik van ruimtes in het pluimveemuseum. In het pluimveemu-

seum kunnen zij op dinsdagavond gebruik maken van de volgende voorzieningen: 

• Een ruimte van circa 8 bij 20 meter (circa 160 m²). De ruimte is voorzien van een scheidingswand
waardoor de ruimte te verdelen is in twee aparte ruimtes van per ruimten een oppervlak van circa 80

m².

• Aangrenzend aan bovengenoemde ruimte is een bar inclusief keuken beschikbaar.

• Waar nodig heeft men de beschikking over een derde ruimte van circa 8 bij 10 meter (circa 80 m²).

• Toiletvoorzieningen.

• Opslagvoorziening voor alleen spelmaterialen

De vereniging heeft te kennen gegeven dat zij in het Pluimveemuseum niet beschikt over een opslagruimte 

voor het archief en een prijzenkast om de prijzen te tonen. Iets wat wel wenselijk is voor de vereniging.  

Petanque Barneveld 

Petanque Barneveld is één van de twee jeu de boules verenigingen in de gemeente Barneveld. Het verschil 

met Jeu de Plaisier uit Voorthuizen is dat de Petanque Barneveld is aangesloten bij de Nederlandse Jeu de 

Boules Bond (NJBB) en daarmee gericht is op wedstrijden en het deelnemen aan competities. De vereniging 

heeft circa 70 leden en organiseert haar activiteiten op de locatie aan de Gelreweg in Barneveld en grenst aan 

het Rebellenhonk. De accommodatie van de vereniging is gevestigd op gemeentegrond, die door de gemeente 

kosteloos ter beschikking wordt gesteld. Op de huidige locatie heeft de vereniging de beschikking over de 

volgende faciliteiten: 

• Een clubgebouw (circa 55 m²) met bar en keuken.

• Aangrenzend aan het clubgebouw is een permanente tent gevestigd om extra bescherming te bieden

tijdens slecht weer.

• Toiletvoorziening en urinoir aan de achterkant van het gebouw.

• Zeecontainer (die wordt gebruikt als opslagruimte).

2 De vereniging heeft een overeenkomst getekend met het pluimveemuseum voor het gebruik van de ruimtes voor de 

aankomende 3 jaar.  
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• 24 buitenbanen (verdeeld over 3 verschillende vlakken van circa 14 bij 24 meter en met verschillende

ondergrond).

Buiten het gemis aan overdekte banen heeft de vereniging te kennen gegeven dat het clubgebouw niet voldoet 

aan de kwaliteitseisen zoals gesteld worden aan een goede accommodatie. Hierbij moet bijvoorbeeld gedacht 

worden aan de toegankelijkheid voor mensen met een beperking. 

Trends en ontwikkelingen 

In deze paragraaf worden ontwikkelingen geschetst die invloed hebben op de vraag naar sportaccommodaties 

nu en in de toekomst. Hierbij wordt onderscheid gemaakt in landelijke en lokale trends en ontwikkelingen. 

Daarbij is de keuze gemaakt om ten aanzien van de landelijke ontwikkelingen te focussen op de trends en 

ontwikkelingen van de beide sporten. 

2.3.1 Lokale trends en ontwikkelingen 

Groei van de gemeente en demografische ontwikkelingen 

Belangrijke aspect voor de vraag naar sportaccommodaties is de groei van de bevolking en de demografische 

ontwikkeling in een gebied. De groei van de gemeente Barneveld van ongeveer 57.000 inwoners nu tot 65.000 

tot 70.000 inwoners in 2040 is daarmee een belangrijke ontwikkeling. De groei van de gemeente zal ook voor 

een groot gedeelte plaatsvinden in de kern Barneveld, het verzorgingsgebied van beide betrokken verenigin-

gen. 

Hoewel het aandeel inwoners boven de 65 jaar in de gemeente Barneveld lager is dan in de rest van Nederland 

en de provincie Gelderland is ook in Barneveld sprake van vergrijzing. De verenigingen geven beide aan dat 

zij voor alle leeftijdscategorieën toegankelijk zijn, maar constateren ook dat vooral ouderen lid zijn van hun 

vereniging. De vergrijzing biedt kansen voor groei van het ledenbestand. Voor het beeld is onderstaand de 

ontwikkeling van de bevolking in de gehele gemeente Barneveld weergegeven: 

Bron: Barneveld in cijfers, Primos 2016. 

Masterplan buitensport 

In september 2018 heeft de gemeenteraad ingestemd met het Masterplan Buitensport. Hierin is het beleid van 

de gemeente met betrekking tot de buitensportcomplexen vastgelegd en zijn de algemene kwaliteit, de be-

hoefte en de te verwachten ontwikkelingen ten aanzien van de buitensportcomplexen weergegeven. Over 

Petanque Barneveld zijn de volgende punten in het masterplan meegenomen: 

• Met 24 buitenbanen beschikt de vereniging volgens de normen en richtlijnen van NOC*NSF over een

capaciteit voor 280 tot 290 leden. Uitgangspunt bij deze norm is 12 spelende leden per baan.

• Op dit moment is het animocijfer3 voor jeu de boules laag. Gezien dit lage animocijfer wordt  nauwelijks

of een beperkte groei in het aantal leden verwacht.

Inmiddels heeft NOC*NSF te kennen gegeven dat zij de normen en richtlijnen van de Nederlandse Jeu de 

Boules Bond (NJBB) hanteren. Om volgens die norm te bepalen hoeveel banen de vereniging nodig heeft 

3 Het animocijfer geeft aan welk percentage van een bepaalde kern lid is van een vereniging. 

leeftijdscategorieën

0-14 jaar 12.000 21,9% 12.755 21,6% 13.822 22,2% 14.685 22,7%

15-29 jaar 11.232 20,5% 11.980 20,3% 11.962 19,2% 12.017 18,5%

30-44 jaar 9.474 17,3% 10.205 17,3% 11.175 18,0% 11.754 18,1%

45-64 jaar 13.454 24,6% 14.310 24,3% 14.187 22,8% 13.646 21,1%

65-74 jaar 4.796 8,8% 5.349 9,1% 5.650 9,1% 6.483 10,0%

75+ jaar 3.747 6,8% 4.331 7,3% 5.437 8,7% 6.220 9,6%

Totaal 54.703 58.930 62.233 64.805

2015 2020 2025 2030
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geldt de volgende berekening: aantal leden van de vereniging x 75%4 gedeeld door 4.5 Kijkend naar deze 

norm kan de vereniging op de huidige accommodatie ongeveer 125 leden faciliteren.  

Kijkend naar het huidige ledenaantal van de vereniging (circa 70 leden) heeft de vereniging dan een capaciteit 

nodig van 13 banen. Bij het hanteren van de norm wordt geen onderscheid gemaakt in buiten- en binnenbanen 

met de kanttekening dat het aantal binnen en buitenbanen niet bij elkaar opgeteld dient te worden.   

2.3.2 Landelijke trends en ontwikkelingen met betrekking tot de beide sporten 

Denksportcentra in Nederland 

Op 1 januari 2017 telde Nederland 48 denksportcentra en waren er 3 centra in oprichting. Denksportcentra 

hebben verschillende configuraties en er zijn verschillende soorten sporten/activiteiten gehuisvest. Denk bij-

voorbeeld aan bridge, dammen, go, klaverjassen en schaken. Een omni sportcentrum waar een dam- en 

schaakvereniging  en een petanque vereniging  beide gebruik van maken zou nagenoeg uniek zijn in Neder-

land. Voor zover bekend bestaat alleen in Den Dolder een sportcomplex waar zowel jeu de boules als schaken 

wordt beoefend. Beide sporten zijn onderdeel van omnivereniging, waar ook voetbal, gymnastiek, volleybal, 

darts en klaverjas deel van uitmaken.  

De denksportcentra worden op verschillende manieren geëxploiteerd. Zo zijn er denksportcentra die commer-

cieel geëxploiteerd worden, maar zijn er ook denksportcentra die door een stichting of door verenigingen ge-

exploiteerd worden.  

Schaken 

Kijkend naar het aantal leden dat is aangesloten bij de Koninklijke Nederlandse Schaak Bond is in de afgelo-

pen jaren een stijging te zien. Waar de bond in 2015 nog 23.206 leden had, is dit aantal in 2017 gestegen naar 

24.366 leden. De bond ziet vooral een grote groei van het ledenaantal onder de jeugd tot en met 20 jaar. De 

belangstelling voor schaken op school is in de afgelopen jaren sterk toegenomen.  

Dammen 

De koninklijke Nederlandse Dambond is met 4.245 leden (2017) één van de kleinere bonden van Nederland. 

Het aantal leden dat is aangesloten bij de bond is het afgelopen jaar met 1,5% gestegen.  

Jeu de boules 

In de afgelopen jaren zijn in Nederland steeds meer boulodromes ontstaan. Op dit moment zijn er ruim 90 

boulodromes in Nederland6. In deze hallen kunnen beoefenaars van de sport overdekt hun wedstrijden spelen. 

Door deze ontwikkeling is de sport ook in de winter te beoefenen (weersonafhankelijk). De verwachting is dat 

de trend van meer overdekte accommodaties zich de aankomende jaren verder doorzet. Het aantal leden dat 

is aangesloten bij de Nederlandse Jeu de Boules Bond is in de afgelopen jaren gedaald. Waar de bond in 

2015 nog 17.065 leden telde, is dit aantal in 2017 teruggelopen naar 16.478 leden. Er zijn ongeveer 200 

verenigingen aangesloten bij de NJBB. Daarnaast zijn er ook verenigingen die wel jeu de boules organiseren 

maar niet aangesloten zijn bij de bond.  

4 75% is de gemiddelde opkomst van leden per trainingsactiviteit/clubdag. 
5 Dit is de norm die de NJBB hanteert voor de spelvorm doubletten. De bond hanteert een aparte norm voor de spelvorm 

tripletten, echter aangezien de berekening voor doubletten leidend is en deze vorm hoofdzakelijk gespeeld wordt in Ne-

derland, wordt hier alleen de norm voor doubletten gehanteerd.  
6 Aantal dat bekend is bij de NJBB.  
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Wensen en samenwerking verenigingen 

Op basis van documenten en in verschillende gesprekken met de werkgroep hebben BDSV en Petanque 

Barneveld hun wensen ten aanzien van nieuwe huisvesting voor hun vereniging aangegeven. Deze wensen 

en eisen zijn uitgangspunt voor het voorliggende haalbaarheidsonderzoek. Onderstaand zijn de wensen van 

de verschillende verenigingen beschreven.  

Wensen BDSV 

BDSV heeft haar wensen en eisen in de volgende documenten nader omschreven: 

• Brief van BDSV aan het college van en de raad van de gemeente Barneveld, gedateerd 26 mei 2017.

• Visie BDSV op representatief denksportcentrum, gedateerd 8 juli 2017.

• Visie BDSV op groei bij structurele oplossing, ontvangen op 20 augustus 2018.

Zoals eerder aangegeven heeft de vereniging op dit moment 80 leden en ontvangt zij 10 tot 15 keer in het jaar 

ook 16 dammers en schakers van andere verenigingen. BDSV verwacht de aankomende jaren te groeien bij 

zowel het dammen als het schaken. Redenen zijn de groei van de schaaksport in zijn algemeenheid en de 

groei van het inwoneraantal van de gemeente Barneveld. Door de centrale ligging van Barneveld verwacht de 

vereniging meer leden van buiten de gemeente te kunnen trekken (regionale functie). BDSV heeft geen con-

crete ledenprognose opgesteld omdat dit voor hen mede afhankelijk is van de mogelijkheden in de permanente 

accommodatie.  

Mede naar aanleiding van de gesprekken in de werkgroep zijn de wensen/eisen ten aanzien van de toekom-

stige huisvesting op een aantal punten gewijzigd ten aanzien van de drie hiervoor genoemde documenten. 

Onderstaand de wensen/eisen zoals geformuleerd door de BDSV: 

• Een centraal gelegen accommodatie in de kern Barneveld en makkelijk bereikbaar per auto en fiets.

• Minimaal 2 grote ruimtes om gelijktijdig denksport wedstrijden te spelen in zowel onderling competitie

verband als in teamverband.
• Kleinere ruimtes voor trainingen en analyses.

• Bij voorkeur de mogelijkheid om de ruimtes flexibel in te delen.

• Een gezellige ruimte die voldoet aan de horeca eisen om koffie, frisdrank, snacks en alcoholische

consumpties te serveren. Deze kan bij nieuwbouw gecombineerd worden gebruikt met Petanque Bar-

neveld. Voor het aantal benodigde vierkante meter sluit men zich aan bij de wensen/eisen van Petan-

que Barneveld.

• Een opslagruimte voor de spelmaterialen voor het archief en een prijzenkast van de vereniging (de

opslag voor archief en een prijzenkast zijn op dit moment niet in het Pluimveemuseum aanwezig).

• Het aantal gewenste aantal vierkante meter voor de stilteruimtes betreft 275. (onder te verdelen in vier

ruimtes waarvan twee ruimtes van ongeveer 105 m² en twee ruimtes van ongeveer 30 m².

Wensen BDSV in relatie tot normen en richtlijnen bond 

Ten aanzien van denksportcentra is door ISA sport een brochure opgesteld ten aanzien van de normen en 

richtlijnen voor denksportcentra. Hierin zijn normen en richtlijnen aangegeven die minimaal in een dergelijke 

accommodatie aanwezig dienen te zijn. Belangrijkste norm in relatie tot de wensen van BDSV is de inrichting 

van de speelzaal. Hierbij is het wenselijk dat deze zaal is op te delen in meerdere afgesloten ruimten. Voor de 

berekening van het oppervlak van de speelzaal kan worden uitgegaan van 1,75 m² per speler (inclusief 10% 

loopruimte). Op basis van deze gegevens en de gemiddelde omvang van een vereniging is bepaald dat een 

minimaal vloeroppervlak van 135 m² benodigd is. Hierbij is een ruimte van 85 m² voldoende om te kunnen 

schaken met circa 40 personen. Voor BDSV zou met het huidige ledenaantal van circa 80 leden twee zalen 

van 85 m² voldoende zijn om de sport te kunnen beoefenen. Met deze twee zalen is er niet of nauwelijks groei 

mogelijk van de vereniging. Naast de twee zalen is het volgens de normen en richtlijnen ook wenselijk om een 

ontmoetingsruimte te creëren van minimaal 55 m² en nog een aantal andere aanvullende functies zoals toilet-

ten en entree. In totaal komt de ruimte behoefte van BDSV volgens de normen en richtlijnen uit op 275 m².  
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Wensen Petanque Barneveld 

Petanque Barneveld heeft haar wensen en eisen in de volgende documenten nader omschreven: 

• Brief van Petanque Barneveld aan de gemeente Barneveld, gedateerd 17 augustus 2017.

• Globaal Programma van Eisen, Boulodrome Petanque Barneveld, gedateerd 20 januari 2018.

• Raming kosten nieuwbouw accommodatie Petanque Barneveld met zowel buitenbanen als een hal

met binnenbanen, gedateerd 15 augustus 2018.

De vereniging heeft op dit moment circa 70 leden. De vereniging verwacht de komende jaren een stabilisatie 

van het aantal leden indien er geen binnenbanen worden gerealiseerd. Indien er voldoende binnenbanen 

worden gerealiseerd verwacht men een groei tot 150 leden. De groei verwacht men te realiseren op basis van 

ervaringen van andere verenigingen die over een boulodrome zijn gaan beschikken (verdubbeling van het 

ledenbestand binnen 1 tot 2 jaar). Verder is het huidige ledenaantal in verhouding tot het aantal inwoners erg 

laag. In potentie is er daarom de nodige ruimte voor groei, ook met het oog op de groei en vergrijzing van de 

inwoners van Barneveld.  

Net als bij BDSV zijn mede naar aanleiding van de gesprekken in de werkgroep de wensen/eisen ten aanzien 

van de toekomstige huisvesting op een aantal punten gewijzigd ten aanzien van de documenten die verstuurd 

zijn. Onderstaand de wensen/eisen zoals geformuleerd door Petanque Barneveld: 

• De accommodatie dient te voldoen aan de door de Nederlandse Jeu de Boules Bond (NJBB) gestelde

eisen (uitgangspunt: C accommodatie).

• Met betrekking tot de banen:

o Minimaal 16 binnenbanen met de mogelijkheid van uitbreiding met nog eens 16 binnenbanen

met een obstakelvrije hoogte van 6 tot 8 meter.

o 32 buitenbanen met een obstakelvrije hoogte.

o Afmetingen van de banen bedraagt 15 x 3 meter.

o De binnen- en buitenbanen moeten op 1 locatie gepositioneerd worden.

• Een ontmoetingsruimte (inclusief keuken, bar, opslag, berging) van 195 m².

• Boven de ontmoetingsruimte dient ruimte aanwezig te zijn voor bestuur en administratie. Hiervoor

worden de ruimtes van BDSV gebruikt en zijn geen aparte ruimtes voor Petanque Barneveld nodig.

• Een aparte ruimte voor de wedstrijdleiding.

• De gehele accommodatie vergt een terrein van 4.250 m² (65 bij 65 meter).

Wensen Petanque Barneveld in relatie tot de normen 

Voor het berekenen van het aantal benodigde banen voor jeu de boules wordt, zoals eerder aangegeven bij 

de trends en ontwikkelingen, de norm en richtlijn van NOC*NSF gebruikt die gebaseerd is op de norm en 

richtlijn van de NJBB. Hierbij wordt geen onderscheid gemaakt in buiten- en binnenbanen. Als uit wordt gegaan 

van het huidige ledenaantal van circa 70 leden is volgens de normen een aantal van 13 banen benodigd. 

Bij het ambitieniveau van de vereniging om te groeien tot circa 150 leden past een normatieve behoefte aan 

28 banen. 

Inventarisatie potentiële medegebruikers 

In de gesprekken met de werkgroep is gesproken over mogelijke samenwerkingspartners voor het gezamenlijk 

gebruik van een omni sportcentrum. Samen met de werkgroepleden is een inventarisatie gemaakt, waarbij de 

volgende potentiele medegebruikers de revue zijn gepasseerd: 

• Mogelijkheden samenwerking en medegebruik van jeu de boulesbanen binnen en buiten:

o Handboogschieten.

o Kubben.

o Drone vliegen.

• Mogelijkheden voor samenwerking en medegebruik van alleen binnenbanen:

o Harmonie.

o Zangkoren.

• Mogelijkheden voor samenwerking en medegebruik van stilteruimtes en verblijfsruimte/horeca:

o Andere denksporten zoals bridge.

o Bordspelverenigingen.
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o Dartsvereniging.

o Barnevu.

o Galeriehouders.

o Bronveld (verschillende activiteiten).

o Buurtkamer.

Bovenstaande lijst betreft zoals aangegeven een eerste inventarisatie/verkenning. Bij de start van het onder-

zoek is de keuze gemaakt om niet actief mogelijke samenwerkingspartners/medegebruikers te benaderen, 

maar eerst het haalbaarheidsonderzoek uit te voeren en mogelijke scenario’s uit te werken. Op dit moment 

zijn er naast BDSV en Petanque Barneveld geen andere partijen die concreet aan hebben gegeven gebruik 

te willen maken van een nieuw omni sportcentrum. De hierboven genoemde partijen hebben reeds een ac-

commodatie of zijn niet in de kern Barneveld gevestigd.  

Mocht, mede op basis van dit haalbaarheidsonderzoek, de keuze worden gemaakt om een nieuwe accommo-

datie te ontwikkelen, dan is het goed mogelijk om (alsnog) actief partijen te gaan benaderen, aan te geven 

welke plannen er zijn en na te gaan of er interesse is in medegebruik van een dergelijke accommodatie. De 

wijze waarop en de afstemming wie welke partij benaderd, moet in een later stadium tussen de verenigingen 

en de gemeente worden afgestemd. Aandachtspunt daarbij is wel de ruimtes/accommodaties die vrij komen 

als partijen besluiten gebruik te gaan maken van een nieuwe, voor BDSV en/of Petanque Barneveld te ont-

wikkelen accommodatie.  

Mede naar aanleiding van dit onderzoek zijn er twee partijen die hebben aangegeven ook een accommoda-

tiebehoefte te hebben. Dit betreft de skeelervereniging en de Meerwaarde. De skeelervereniging heeft aange-

geven dat zij graag wil beschikken over een skeelerbaan van 300 meter. De Meerwaarde zou graag een 

atletiekbaan willen ontwikkelen. Deze accommodatie vraagstukken worden niet meegenomen in dit onder-

zoek.  
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 Scenario’s 

Op basis van de beschikbare informatie zijn in eerste instantie 7 verschillende scenario’s op hoofdlijnen be-

schreven en beoordeeld (zie bijlage 1). Hierbij is onderscheid gemaakt in scenario’s voor gebruik/aanpassin-

gen van bestaande gebouwen en scenario’s voor nieuwbouw. Bij de scenario’s is waar mogelijk uitgegaan 

van een locatie voor beide verenigingen. Er zijn echter ook scenario’s die alleen geschikt zijn voor één van 

beide verenigingen.  

 

Op basis van verschillende criteria (maatschappelijk, functioneel, financieel en organisatorisch) zijn door de 

werkgroep 4 scenario’s als meest realistisch beoordeeld. Onderstaand zijn deze 4 scenario’s verder uitgewerkt 

in maatschappelijke en economische aspecten (exploitatie en de benodigde investering). Het betreffen 2 vari-

anten voor gebruik/aanpassing van bestaande gebouwen en 2 varianten voor nieuwbouw.  

 Scenario 1: gebruik pluimveemuseum door BDSV 

4.1.1 Beschrijving scenario 

Op dit moment maakt BDSV gebruik van 3 ruimtes in het Pluimveemuseum. Het betreffen de koffiekamer (80 

m²), de Storkzaal (80 m²) en de Mobazaal (80 m²). Hierbij is door het openen van de scheidingswand tussen 

de koffiekamer en de Storkzaal één grote ruimte te creëren van 160 m². Aangrenzend aan de koffiekamer is 

een bar inclusief  keuken aanwezig. De ruimtes behoeven geen fysieke aanpassingen om eventueel geschikt 

te maken voor permanent gebruik door BDSV. Op dit moment ontbreekt  opbergruimte voor spelmaterialen en 

het archief en de prijzen van de dam- en schaakvereniging. De opbergruimte voor de spelmaterialen wordt 

gerealiseerd. Er zijn geen nadere afspraken gemaakt over het realiseren van opbergruimte voor het archief 

en de prijzen. In dit scenario zijn er geen mogelijkheden voor het gebruik van deze locatie door Petanque 

Barneveld.  

 

4.1.2 Organisatorische aspecten 

BDSV huurt de ruimtes van het Pluimveemuseum op de dinsdagen. Hierbij zijn afspraken gemaakt over het 

gebruik van de bar en keuken en de verkoop van consumpties. Er zijn op dit moment geen afspraken gemaakt 

voor het eventueel gebruik van de zalen op de zaterdag7. Bij het eventueel structureel gebruik maken van het 

Pluimveemuseum moeten hier nadere afspraken over gemaakt worden.  

 

4.1.3 Maatschappelijke aspecten 

Door het gebruik van het pluimveemuseum door BDSV is er sprake van efficiënt gebruik van ruimtes binnen 

de kern Barneveld. Het gebruik van BDSV verhoogt de bezettingsgraad van de betreffende ruimtes van het 

Pluimveemuseum.  

 

Ten opzichte van de eerdere situatie, waarbij de vereniging gebruik maakte van een pand van de gemeente, 

heeft de vereniging de beschikking over meer vierkante meters. Als gekeken wordt naar de richtlijn8 voor het 

bepalen van het aantal benodigde vierkante meter, is er binnen het pluimveemuseum in ieder geval de moge-

lijkheid voor BDSV om met 50% te groeien tot een ledenaantal van 120.   

 

De ruimtes die door de BDSV gebruikt worden, zouden eventueel ook voor andere denksporten gebruikt kun-

nen worden. Het bestuur van het pluimveemuseum heeft echter te kennen gegeven dat zij niet voornemens 

zijn om de ruimtes ook aan andere partijen te verhuren.  

 

Het bestuur van het Pluimveemuseum heeft te kennen gegeven dat zij tevreden is over het gebruik van de 

ruimtes door BDSV en dat zij ook bereid zijn om de ruimtes structureel in gebruik te geven aan de vereniging. 

Zij zien hierin geen bezwaren. Het huidige contract voorziet reeds in een eventuele verlenging van het gebruik 

                                                      
7 Op de zaterdagen is het niet mogelijk om gebruik te maken van de koffiekamer. De andere zalen zouden eventueel wel 

gebruikt kunnen worden, indien het tijdig aan wordt gegeven en er geen andere huurders zijn. Over het eventueel gebruik 

op zaterdag moeten aanvullende afspraken worden gemaakt over de huurprijs.   
8 1,75 m2 per speler inclusief 10% loopruimte. Brochure normen en richtlijnen voor denksportcentra. ISA sport. 
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van de ruimtes door BDSV voor een langere periode, maar nog niet voor structureel gebruik. Voor het struc-

tureel gebruik moet in overleg worden getreden met het Pluimveemuseum. 

4.1.4 Economische aspecten 

Ten aanzien van de economische aspecten moet onderscheid gemaakt worden in de exploitatielasten en de 

investeringskosten. Hieronder worden beide aspecten nader beschreven. 

Exploitatie 

Bij het gebruik van het Pluimveemuseum door BDSV is sprake van een huurder/verhuurder relatie. De vereni-

ging huurt ruimtes van het Pluimveemuseum. Hierbij zullen in beginsel dezelfde tarieven aangehouden worden 

als opgenomen in het huidige contract. De kosten voor het gebruik van ruimtes van het Pluimveemuseum door 

de vereniging kunnen geraamd worden op circa € 5.000,- inclusief btw. 

Indicatie investeringen eventuele aanpassingen 

Om voor de lange termijn gebruik te kunnen maken van het Pluimveemuseum zijn geen extra investeringen 

nodig, behalve de bouw van een kast voor het opbergen van materialen van BDSV. De kosten voor deze 

aanpassing zijn niet hoog. Momenteel wordt al werk gemaakt van het (voor rekening van BDSV) realiseren 

van bergruimte voor de spelmaterialen. Indien het Pluimveemuseum akkoord is met opslagruimte voor het 

archief en een prijzenkast, dan komt deze investering hier nog bij. De kosten hiervan zullen niet hoger zijn dan 

een paar duizend euro. 

Scenario 2: gebruik Veluwehal door BDSV 

4.2.1 Beschrijving scenario 

Bij dit scenario zal BDSV gebruik maken van vier ruimtes die overdag gebruikt worden door Welzijn Barneveld. 

Het betreffen zaal A (58 m²), zaal B (58 m2) zaal C (39 m2) en de ontmoetingsruimte (105 m2). Door het openen 

van de scheidingswand tussen zaal A en zaal B is één grote ruimte te creëren van 116 m². De zalen behoeven 

geen fysieke aanpassingen om ze geschikt te maken voor het gebruik door BDSV. In dit scenario zijn geen 

mogelijkheden voor het gebruik van de locatie door Petanque Barneveld. 

4.2.2 Organisatorische aspecten 

De genoemde zalen en de ontmoetingsruimte worden door Optisport (beheerder en exploitant van de Velu-

wehal) verhuurd aan Welzijn Barneveld. Hierbij is de afspraak gemaakt dat Optisport de zalen aan derden 

mag verhuren als Welzijn Barneveld er geen gebruik van maakt. Ten aanzien van de ontmoetingsruimte heeft 

Welzijn Barneveld de zeggenschap over het gebruik. Op het moment dat BDSV gebruik wil maken van de 

Veluwehal moeten zij voor zowel het gebruik van de zalen (om te bezien of er geen activiteiten zijn op het 

gewenste tijdstip) als van de ontmoetingsruimte nadere afspraken maken met Welzijn Barneveld.  

4.2.3 Maatschappelijke aspecten 

Gezien de bezettingsgraad van de zalen en de ontmoetingsruimte is het in theorie mogelijk om gebruik te 

maken van de faciliteiten die de Veluwehal biedt. Uitbreiding van het gebruik van de faciliteiten door BDSV zal 

een positief effect hebben op de bezettingsgraad van de Veluwehal en daarmee een (iets) efficiënter gebruik 

van deze belangrijke maatschappelijke voorziening.  

Aan dit scenario kleven de volgende complicerende gevolgen: 

• BDSV heeft te kennen gegeven dat zij, net als in de huidige situatie, hun activiteiten op de dinsdag-

avond willen ontplooien. Het is de verwachting van het bestuur dat de leden niet instemmen met ver-

plaatsing van de activiteiten naar een andere avond. De betreffende zalen in de Veluwehal worden op

dinsdagavond gebruikt voor activiteiten van Welzijn Barneveld.

• Welzijn Barneveld heeft te kennen gegeven dat het draagvlak voor het ingebruik geven van de ruimtes

aan BDSV nihil is. Dit heeft drie redenen:

o In dat geval zouden zij hun activiteiten van de dinsdagavond moeten verplaatsen. Gezien een

langlopende activiteit op deze dag is dat niet bespreekbaar voor Welzijn Barneveld.
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o Daarnaast is het beleid van Welzijn Barneveld om zoveel als mogelijk flexibel en vraaggericht

activiteiten te ontplooien op de momenten dat hier behoefte aan is. Het structureel vastleggen

van de ruimtes voor één partij beperkt de vrijheid van Welzijn Barneveld hierin.

o Verder geeft Welzijn Barneveld aan dat zij BDSV beschouwen als sportvereniging en daarom

minder passend bij het gebruik van de ruimtes van Welzijn Barneveld. De ontmoetingsruimte

heeft een indeling als een huiskamer en is om deze reden minder geschikt als kantine/bar

voor een vereniging.

4.2.4 Economische aspecten 

Exploitatie 

Ten aanzien van de exploitatie zal er bij dit scenario, net als bij het scenario Pluimveemuseum, sprake zijn 

van een huurder/verhuurder relatie. Hierbij moeten nadere afspraken worden gemaakt met Welzijn Barneveld 

over de huurprijs en welke aspecten onderdeel zijn van de huurprijs. Gezien het geringe draagvlak van Welzijn 

Barneveld ten aanzien van het verhuren van ruimtes, heeft zij te kennen gegeven in dit stadium ook geen 

verdere randvoorwaarden te willen benoemen. De verhuur van de zalen (dus exclusief ontmoetingsruimte) 

door Optisport bedraagt normaliter per zaaldeel € 39,90 per dagdeel (inclusief btw en inclusief gas water licht, 

schoonmaak en plaatsen van tafels en stoelen in de juiste opstelling). Dus bij de verhuur van drie zalen per 

avond zou dit een huurprijs betekenen voor BDSV van € 119,70. Uitgaande van 50 weken per jaar, zouden 

de kosten ongeveer € 6.000,- bedragen. Dit is exclusief het gebruik van de zalen op een aantal zaterdagmid-

dagen voor de organisatie van toernooien. Omdat dit per jaar verschilt zijn de kosten hiervan niet opgenomen 

in bovenstaande raming. 

Indicatie investeringskosten 

De ruimtes zoals bedoeld behoeven geen bouwkundige aanpassingen voor gebruik door BDSV. De zalen zijn 

voorzien van een scheidingswand en de zalen zijn dusdanig geïsoleerd dat er geen sprake is van eventuele 

geluidsoverlast van andere gebruikers van de Veluwehal. Ook ten aanzien van de ontmoetingsruimte zijn er 

in beginsel geen aanpassingen benodigd. Er is een koelkast aanwezig waar BDSV gebruikt van zou kunnen 

maken. In samenspraak met BDSV zullen afspraken gemaakt moeten worden over de inrichting van de zalen 

(meubilair en eventuele verdere aankleding) om deze geschikt te maken voor dam- en schaakactiviteiten. 

Scenario 3: Nieuwbouw omni sportcentrum locatie Oosterbos 

4.3.1 Beschrijving scenario 

In tegenstelling tot bovenstaande scenario’s, betreft dit een nieuwbouw scenario waarbij een omni sportcen-

trum wordt gerealiseerd waar beide verenigingen gebruik van kunnen maken. De locatie van dit omni sport-

centrum betreft de scheg waarop de oude hockeykantine staat en een gedeelte van het oude hockeyveld (niet 

zijnde het gedeelte waar ODIK en het Johannes Fontanus College gebruik van maken). Het betreffen twee 

stukken grond met respectievelijk een groen en sport bestemming dat in eigendom is van de gemeente. In 

bijlage 2 is een tekening opgenomen van de locatie. Bij eventuele keuze voor dit scenario moeten in het 

vervolgtraject ruimtelijke procedures worden gevolgd.  

In dit scenario zijn alle wensen en eisen van beide verenigingen meegenomen waarbij de ontmoetingsruimte/ 

het clubhuis gezamenlijk wordt gebruikt. In het omni sportcentrum zijn de volgende functionaliteiten opgeno-

men: 

• 32 buitenbanen Petanque Barneveld.

• 16 binnenbanen Petanque Barneveld (eventuele mogelijkheden voor het ruimtelijk inpassen van een

uitbreiding met 16 extra binnenbanen moet nader onderzocht worden).

• Aanvullende faciliteiten Petanque Barneveld zoals berging en wedstrijdruimte.

• 300 m² stilteruimtes BDSV.

• Gezamenlijk clubhuis/ontmoetingsruimte met bar/keuken/bergruimte en sanitaire voorzieningen.

4.3.2 Organisatorische aspecten 

Uitgangspunt bij dit scenario is dat de gemeente eigenaar blijft van de grond. In lijn met het beleid van de 

gemeente worden de verenigingen eigenaar van het clubhuis en zijn daarmee ook verantwoordelijk voor de 

investering, het beheer, onderhoud en de exploitatie hiervan. Ten aanzien van de stilteruimtes van BDSV, de 
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boulodrome en de buitenvelden heeft de gemeente nog geen standpunt ingenomen ten aanzien van het ei-

gendom, beheer, exploitatie en onderhoud. Dit geldt (indien de gemeente eigenaar wordt) ook voor de even-

tuele huur die de verenigingen moeten betalen voor het gebruik van de stilteruimtes, buitenbanen en de bou-

lodrome. Indien dit scenario nader wordt uitgewerkt, moeten hier nadere afspraken over gemaakt worden 

tussen de verenigingen en met de gemeente. Tevens moet dan gekeken worden naar de eventuele splitsing 

van het eigendom in het gebouw, waar dan zowel het clubhuis als de stilteruimtes onderdeel van uitmaken. 

Er kan dan gedacht worden aan het oprichten van een VVE (verenging van eigenaren).  

De verenigingen zijn gezamenlijk verantwoordelijk voor in ieder geval het beheer, het onderhoud en de exploi-

tatie van het clubhuis. Om dit te organiseren zijn verschillende beheervormen mogelijk. Een voor de hand 

liggende beheervorm is de oprichting van een stichting waarin beide verenigingen vertegenwoordigd zijn. 

Naast de verantwoordelijkheid van het clubhuis is het ook mogelijk om het beheer, het onderhoud en de ex-

ploitatie van de overige delen van het omni sportcentrum aan de stichting over te dragen. Nadere uitwerking 

van de beheervorm dient in een volgend stadium verder vorm te krijgen.  

4.3.3 Maatschappelijke aspecten 

Door de bouw van een nieuw omni sportcentrum wordt een unieke accommodatie toegevoegd aan het sport-

accommodatiebestand in Barneveld. Het ledenbestand van beide verenigingen (nu opgeteld 150 leden) zal 

toenemen. Een nieuwe accommodatie is mogelijk ook aantrekkelijk voor andere verenigingen c.q. organisaties 

waarmee de maatschappelijke waarde van het omni sportcentrum verder kan toenemen. Kanttekening hierbij 

is dat vooralsnog geen interesse is gebleken van samenwerkingspartners en dat verplaatsing van gebruik ook 

ten koste kan gaan van de exploitatie van andere accommodaties. 

4.3.4 Economische aspecten 

Indicatie investeringskosten 

De investeringskosten bedragen in totaal afgerond € 1,5 miljoen (inclusief btw, exclusief grondkosten). De 

raming is gebaseerd op de wensen en eisen van de verenigingen waarbij uit is gegaan van een gebouw dat 

voldoet aan de eisen voor permanente bebouwing en de duurzaamheidseisen. Tevens is uitgegaan van de 

karakteristieken zoals benoemd in paragraaf 4.3.1.  

Uitgangspunt is dat er in het proces van ontwerp en uitvraag en de begeleiding tijdens de bouw sprake is van 

zelfwerkzaamheid van de verenigingen. Hierbij zal de gemeente gezamenlijk met de verenigingen het ontwerp 

en de uitvraag voorbereiden. De verenigingen zullen tijdens de bouw verantwoordelijk zijn voor directievoering 

en toezicht (uitgaande dat er iemand binnen de verenigingen de kennis en kunde heeft om dit uit te voeren). 

Indien er geen sprake is van zelfwerkzaamheid door de verenigingen en de gemeente hiervoor verantwoor-

delijk is, zullen de investeringskosten naar verwachting met circa € 40.000 stijgen. In bijlage 3 is een specifi-

catie van de beide investeringskosten opgenomen met de hierbij genomen uitgangspunten. 

Indien een dergelijke accommodatie solitair wordt gebouwd dienen er volgens Petanque Barneveld in totaal 

60 tot 80 parkeerplaatsen te worden aangelegd. In de nota parkeernormen van de gemeente Barneveld, wordt 

gerekend met 21,4 parkeerplaatsen per extra hectare sportveld. Dus voor deze accommodatie zouden volgens 

deze norm ongeveer 10 parkeerplaatsen benodigd zijn. Daarnaast zijn er al parkeerplaatsen aanwezig bij het 

sportpark. Indien dit scenario gekozen wordt, moet nader onderzocht worden hoeveel parkeerplaatsen er extra 

benodigd en gewenst zijn op deze locatie. De investeringskosten voor één parkeerplaats bedragen circa 

€ 3.000 inclusief btw, exclusief grondkosten. Deze kosten zijn niet meegenomen in eerder genoemde inves-

teringskosten.  

Exploitatie 

Zoals aangegeven is het uitgangspunt dat de verenigingen eigenaar worden van het clubhuis en gezamenlijk 

verantwoordelijk zijn voor de investering, onderhoud, beheer en de exploitatie hiervan (bijvoorbeeld in de vorm 

van een op te richten stichting). Ten aanzien van het eigendom voor de stilteruimtes, boulodrome en de bui-

tenvelden voor jeu de boules is door de gemeente nog geen standpunt ingenomen. Op basis van de huidige 

inzichten wordt een eerste indicatie gegeven van de exploitatiebaten en -lasten van het gehele omni sportcen-

trum. Hierbij is uitgegaan van een sober, maar doelmatig gebouw.   

 

NIE
T V

AN TOEPASSIN
G

NIE
T V

AN TOEPASSIN
G

NIE
T V

AN TOEPASSIN
G

NIE
T V

AN TOEPASSIN
G



Rapport Haalbaarheidsonderzoek nieuw omni sportcentrum 13 

10 april 2019 

Toelichting baten: 

• Uitgangspunt is dat andere gebruikers dan Petanque Barneveld en BDSV huur betalen voor het ge-

bruik van het omni sportcentrum. De baten zoals geraamd zijn gebaseerd op een eerste inschatting.

Indien er geen andere medegebruikers zijn, is het directe gevolg dat het exploitatieresultaat exclusief

kapitaallasten en planmatig onderhoud negatief is.

• BDSV en Petanque Barneveld betalen geen huur voor het gebruik van de accommodatie. Zoals aan-

gegeven in de beschrijving van het scenario heeft de gemeente nog geen standpunt ingenomen ten

aanzien van het eigendom, de investering, onderhoud en  beheer van de stilteruimtes, boulodrome en

de buitenvelden van de jeu de boules en daarmee mogelijke huur van de verenigingen aan de ge-

meente. In dit overzicht is deze dan ook nog niet als dusdanig opgenomen. Wel zijn er twee bedragen

opgenomen die de verenigingen vanuit de contributie in ieder geval extra bij willen dragen aan het

complex, zijnde € 3.000,- per vereniging.

• De netto horeca baten zijn gebaseerd op de huidige netto horeca baten van beide verenigingen ver-

meerderd met een inschatting van netto horeca baten van de eventuele andere medegebruikers. De

volledige netto horecabaten komen derhalve ten goede aan het beheer en de exploitatie van de ac-

commodatie en kunnen niet meer worden ingezet voor verenigingsactiviteiten/-aangelegenheden

(denk bijvoorbeeld aan de aanschaf van spelmateriaal).

Inclusief Btw

Baten

Huren medegebruikers € 5.000

Inbreng vanuit contributie Petanque Barneveld € 3.000

Inbreng vanuit contributie BDSV € 3.000

Horeca € 12.000

Horecainkomsten Petanque € 6.000

Horecainkomsten BDSV € 4.000

Horecainkomsten medegebruikers € 2.000

Totaal baten € 23.000

Lasten 

Energie en water € 11.000

Schoonmaak en dagelijks onderhoud € 6.000

Belastingen en verzekeringen € 5.000

Totaal lasten € 22.000

Exploitatieresultaat exclusief kapitaallasten en 

onderhoud planmatig € 1.000

Kapitaallasten € 85.000

Kapitaallasten (Petanque velden en boulodrome) € 30.000

Kapitaallasten (BDSV) € 11.000

Kapitaallasten (clubhuis, gezamenlijk) € 44.000

Rente kosten grond € 0

Onderhoud (planmatig) € 26.000

Onderhoud planmatig (Petanque velden en boulodrome) € 11.000

Onderhoud planmatig (BDSV) € 4.000

Onderhoud planmatig (clubhuis, gezamenlijk) € 11.000

Exploitatieresultaat inclusief kapitaallasten en planmatig 

onderhoud -€ 110.000

Exploitatiebegroting omni sportcentrum Oosterbos
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Toelichting lasten: 

• Energie en water is gebaseerd op het verwachte verbruik. Deze kosten zijn afhankelijk van de duur-

zaamheidsmaatregelen die getroffen worden bij de eventuele bouw.

• Uitgangspunt is dat de schoonmaak en het klein dagelijks onderhoud (waar mogelijk) gedaan wordt

door vrijwilligers van de verenigingen. Het bedrag zoals opgenomen betreft bijvoorbeeld schoonmaak-

artikelen en ander klein materiaal.

• De belastingen en verzekeringen zijn gebaseerd op zowel de eigenaarslasten als de gebruikerslasten.

• De kapitaallasten (lineair, eerste jaar) zijn gebaseerd op de investeringskosten van afgerond respec-

tievelijk € 1,5 miljoen (inclusief btw, exclusief grondkosten), een afschrijving van 40 jaar voor het ge-

bouw en 20 jaar voor de inventaris en een rentepercentage van 3%. Bij de berekening van de kapi-

taallasten wordt over de grondkosten niet afgeschreven maar wel 3% rente gerekend.

• De kapitaallasten (clubhuis, gezamenlijk) zijn gebaseerd op de investeringskosten zoals opgenomen

voor de bouwkosten van het clubhuis evenals de overige kosten zoals ontwerpkosten projectmana-

gement et cetera.

• De onderhoudskosten (planmatig) zijn gebaseerd op een percentage van de daadwerkelijke bouw-

kosten.

• Vooralsnog is nog geen verdeelsleutel bepaald ten aanzien van de kapitaallasten en de kosten voor

het planmatig onderhoud met betrekking tot het clubhuis. Dit wordt in een later stadium nader uitge-

werkt.

Scenario 4: Nieuwbouw ruimten locatie Watermolen 

4.4.1 Beschrijving scenario 

Bij dit scenario wordt uitgegaan van nieuwbouw voor beide verenigingen op het terrein van LTC Barneveld, 

sportcomplex Watermolen. LTC Barneveld is eigenaar van de accommodatie9 en de gemeente is eigenaar 

van de ondergrond. Bij de beoordeling zoals opgenomen in bijlage 1, is destijds uitgegaan van een scenario 

waarbij 5 tennisvelden gebruikt zouden worden voor de bouw en aanleg van 32 buitenbanen, 16 binnenbanen 

en een clubhuis inclusief stilteruimtes voor de BDSV10. Gelet de positie van LTC Barneveld is na de beoorde-

ling van de verschillende scenario’s bij de verdere uitwerking van dit scenario gesproken met een bestuurlijk 

vertegenwoordiger van deze vereniging. 

LTC heeft hierbij te kennen gegeven in beginsel open te staan voor gesprekken over het in gebruik geven van 

maximaal 3 banen voor een accommodatie voor BDSV en Petanque Barneveld. Voor het realiseren van de 

gezamenlijke plannen van BDSV en Petanque Barneveld zoals besproken tijdens de beoordeling zijn echter 

5 banen nodig. Om recht te doen aan de daadwerkelijke mogelijkheden voor een scenario, waarbij gebruik 

wordt gemaakt van sportcomplex Watermolen, is besloten om in deze rapportage een scenario uit te werken 

waarbij gebruik wordt gemaakt van 3 tennisvelden. 

In het gesprek met de vertegenwoordiger van LTC zijn, naast het maximaal beschikbaar stellen van de 3 

tennisbanen, nog een aantal zaken benoemd die voor hen van belang zijn. Er is op het sportpark nog een 

braak liggend stuk terrein waar wellicht mogelijkheden zijn om extra faciliteiten te realiseren (LTC denkt hierbij 

ook aan het aanleggen van een extra padelbaan). LTC geeft verder aan niet bereid te zijn mee te werken aan 

het realiseren van een horecavoorziening. BDSV en Petanque Barneveld zullen gebruik moeten maken van 

de kantine van LTC. Tevens heeft de vertegenwoordiger van LTC aangegeven dat, indien dit scenario nader 

wordt uitgewerkt, de keuze voor het ter beschikking stellen van 3 banen eerst aan de ALV moet worden voor-

gelegd.  

Net als bij het scenario Oosterbos moeten bij eventuele keuze voor dit scenario in het vervolgtraject ruimtelijke 

procedures worden gevolgd.   

9 Met uitzondering van de tennishal. Deze is in eigendom van de Stichting Tennishal Barneveld. 
10 De score destijds was  gebaseerd op een scenario  waarin de wensen  en eisen van de verenigingen allen naar voren 

kwamen. Indien het  scenario  zoals  nu omschreven in de rapportage  opnieuw gescoord zou worden, zou deze op een 

aantal onderdelen (mogelijkheid gebruik bar, genereren van inkomsten per individuele vereniging en beschikking over 

aantal gewenste vierkante meter Petanque Barneveld) lager scoren. 
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Bij de verdere uitwerking van dit scenario zijn deze condities van LTC als uitgangspunt genomen. Dit leidt tot 

de volgende karakteristieken van dit scenario: 

• 24 buitenbanen Petanque Barneveld.

• 8 binnenbanen Petanque Barneveld (met ruimte voor toiletten).

• Aanvullende faciliteiten Petanque Barneveld (berging wedstrijdmateriaal en onderhoudsmateriaal).

• 275 m² stilteruimtes BDSV (met ruimte voor toiletten).

• De verenigingen maken gebruik van de kantine van LTC.

Gegeven de beschikbare ruimte op het sportpark, worden er naast de bestaande faciliteiten van de tennisver-

eniging twee separate accommodaties voor Petanque Barneveld en BDSV toegevoegd. De schaal- en effici-

entievoordelen van een gezamenlijk te realiseren en te beheren gebouw ontbreken dan. 

4.4.2 Organisatorische aspecten 

Uitgangspunt bij dit scenario is dat de gemeente eigenaar blijft van de grond. Op dit moment heeft de gemeente 

nog geen standpunt ingenomen ten aanzien van het eigendom, onderhoud, beheer en exploitatie van de ac-

commodaties en de investering en de eventuele huurprijs die hierbij van toepassing zijn, dit omdat het in deze 

variant niet gaat om de bouw van een clubhuis. Hierover moeten nadere afspraken gemaakt worden tussen 

de gemeente en de verenigingen. Afhankelijk van dit standpunt en de eventuele samenwerking met LTC moet 

nader gekeken worden naar een beheervorm. Omdat de accommodaties los van elkaar zijn, ligt het voor de 

hand het beheer, het onderhoud en de exploitatie (indien de verenigingen verantwoordelijk worden) per ver-

eniging/accommodatie te organiseren. Bij de eventuele keuze voor dit scenario moet dit verder uitgewerkt 

worden. Er moeten dan ook afspraken worden gemaakt over de verdeling van de kosten voor de investeringen 

die gezamenlijk worden gedaan (bijvoorbeeld ontwerpkosten). Tevens is het van belang dat bij eventuele 

keuze voor dit scenario er nadere afspraken gemaakt worden tussen LTC en de verenigingen over het gebruik 

van 3 banen en de kantine. 

4.4.3 Maatschappelijke aspecten 

Het geschetste scenario zorgt voor een uitbreiding van het aanbod aan sportaccommodaties binnen de kern 

Barneveld. Voor beide verenigingen leidt dit scenario tot een verbetering van de huidige mogelijkheden om 

hun sport te beoefenen (los van de mogelijkheden om zelf barinkomsten te genereren). Petanque Barneveld 

krijgt namelijk wel de beschikking over binnenbanen en BDSV krijgt de beschikking over een grotere ruimte 

dan in de huidige situatie. In plaats van 16 binnenbanen moet Petanque Barneveld genoegen nemen met 8 

banen. Door de vereniging wordt aangegeven dat dit aantal een adequate beoefening van de sport in de weg 

staat en de vereniging niet in staat stelt haar ambities te realiseren. 

Dit scenario heeft een positief effect op de bezetting van de tennisbanen. De afgelopen jaren is het aantal 

tennissers en daarmee het gebruik van de tennisbanen landelijk terug gelopen met als gevolg een overcapa-

citeit aan tennisbanen. Deze trend is ook zichtbaar in Barneveld en bij LTC. Zoals opgenomen in het master-

plan buitensport is er bij LTC op dit moment sprake van een overcapaciteit van 7 banen. Gezien de groei van 

de gemeente zal deze overcapaciteit in de aankomende periode verminderen, maar ook in 2030 is de ver-

wachting dat de vereniging nog een overcapaciteit heeft van mogelijk 5 banen. Door (een aantal) van deze 

tennisbanen in te zetten voor de realisatie van andere sportaccommodaties wordt de capaciteit efficiënter 

gebruikt en is er sprake van een hogere maatschappelijke waarde. Bijkomend voordeel van de concentratie 

van verschillende sporten op het sportpark is de samenwerking die tussen de verenigingen ontstaat en kan 

leiden tot het efficiënter en effectiever uitvoeren van beheer en onderhoud. Tevens zorgt het ervoor dat ge-

bruikers bekend raken met elkaars sport, hetgeen een positieve uitwerking kan hebben op de sportparticipatie. 

Beide verenigingen hebben te kennen gegeven dat er geen draagvlak is voor dit scenario. Dit komt voort uit 

de beperkte mogelijkheden voor het beoefenen van de sport (petanque) en doordat zij geen gebruik kunnen 

maken van een eigen horecagelegenheid, grenzend aan de sportfuncties.  
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4.4.4 Economische aspecten 

Investeringskosten 

De indicatie van de investeringskosten is in totaal afgerond € 1,1 miljoen (inclusief btw en exclusief grondkos-

ten en eventuele compensatie van LTC). Omdat de grond momenteel gebruikt worden voor tennisvelden moe-

ten hierover nadere afspraken gemaakt worden met LTC. De investeringskosten zijn gebaseerd op de moge-

lijkheden die er zijn op het sportpark en de karakteristieken zoals eerder beschreven in paragraaf 4.4.1. De 

investeringskosten zijn gebaseerd op een gebouw dat voldoet aan de eisen voor permanente bebouwing en 

past bij het kwaliteitsniveau en uitstraling van sportpark Watermolen.  

Net als bij scenario 3 is er rekening gehouden met zelfwerkzaamheid van de verenigingen. Uitgangspunt is 

dat er in het proces van ontwerp en uitvraag en de begeleiding tijdens de bouw sprake is van gedeeltelijk 

zelfwerkzaamheid van de verenigingen. Hierbij zal de gemeente gezamenlijk met de verenigingen het ontwerp 

en de uitvraag voorbereiden. Ten aanzien van de bouw van de jeu de boules accommodatie, zal Petanque 

Barneveld verantwoordelijk zijn voor directievoering en toezicht (uitgaande dat er iemand binnen de vereni-

gingen de kennis en kunde heeft om dit uit te voeren). Voor de BDSV zal het projectmanagement en de direc-

tievoering en toezicht vanuit de gemeente professioneel georganiseerd worden. Indien er geen sprake is van 

zelfwerkzaamheid door de verenigingen en de gemeente hiervoor verantwoordelijk is, zullen de investerings-

kosten naar verwachting met circa € 13.000 stijgen. In bijlage 5 is een specificatie van de beide investerings-

kosten opgenomen met de hierbij genomen uitgangspunten.  

Bij het solitair realiseren van de verschillende accommodaties dienen er volgens de parkeernormen van de 

gemeente (zoals eerder aangegeven 21,4 parkeerplaatsen per hectare) 5 parkeerplaatsen aangelegd te wor-

den. Er zijn echter al parkeerplaatsen aanwezig, indien dit scenario gekozen wordt, moet nader onderzocht 

worden hoeveel parkeerplaatsen er extra benodigd zijn op deze locatie. De investeringskosten voor één par-

keerplaats bedragen ongeveer € 3.000 inclusief btw. Deze kosten zijn niet meegenomen in de eerder ge-

noemde investeringskosten. 

Exploitatie 

Zoals aangegeven heeft de gemeente op dit moment nog geen standpunt ingenomen ten aanzien van het 

eigendom, onderhoud, beheer en exploitatie van de accommodaties en de investering en de eventuele huur-

prijs die hierbij van toepassing zijn. Indien uitgangspunt wordt dat de verenigingen verantwoordelijk worden 

voor het beheer, onderhoud en exploitatie van de accommodaties, is het denkbaar dat de verenigingen het 

beheer, onderhoud en exploitatie voor hun eigen accommodatie organiseren en dit niet gezamenlijk ter hand 

nemen. Het volgende overzicht bevat een totale exploitatiebegroting met inzicht in de kosten per vereniging. 

Hierbij is wel uit gegaan van het tegelijkertijd realiseren van de beide accommodaties om efficiencyvoordelen 

te behalen. Om de financiële consequenties goed te kunnen vergelijken zijn dezelfde posten opgenomen als 

bij het scenario Oosterbos (ook als posten niet zijn ingevuld).  
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Toelichting baten: 

• Uitgangspunt is dat andere gebruikers huur betalen voor het gebruik van de accommodaties. Door het

ontbreken van een horecavoorziening is de verwachting dat de huuropbrengsten lager zullen zijn dan

in het scenario Oosterbos.

• BDSV en Petanque Barneveld betalen geen huur voor het gebruik van de accommodatie. Zoals aan-

gegeven in de beschrijving van het scenario heeft de gemeente nog geen standpunt ingenomen ten

aanzien van het eigendom, de investering, onderhoud en  beheer van de stilteruimtes, boulodrome en

de buitenvelden van de jeu de boulesvereniging en daarmee mogelijke huur van de verenigingen aan

de gemeente. In dit overzicht is deze post dan ook nog niet als dusdanig opgenomen. Wel zijn er twee

bedragen opgenomen die de verenigingen vanuit de contributie extra bij willen dragen aan het com-

plex, zijnde € 3.000 per vereniging.

• LTC heeft aangegeven dat zij geen andere kantine wenst op haar sportpark. Om deze reden zijn er

geen horeca inkomsten geraamd voor beide verenigingen.

Inclusief btw

Baten

Huren medegebruikers € 3.000

Huren medegebruikers Petanque € 1.500

Huren medegebruikers BDSV € 1.500

Inbreng vanuit contributie Petanque Barneveld € 3.000

Inbreng vanuit contributie BDSV € 3.000

Horeca € 0

Horeca Petanque € 0

Horeca BDSV € 0

Totaal baten € 9.000

Lasten 

Energie en water € 8.000

Energie en water Petanque € 5.000

Energie en water BDSV € 3.000

Schoonmaak en dagelijks onderhoud € 4.000

Schoonmaak en dagelijks onderhoud Petanque € 2.000

Schoonmaak en dagelijks onderhoud BDSV € 2.000

Belastingen en verzekeringen € 4.000

Belastingen en verzekeringen Petanque € 2.000

Belastingen en verzekeringen BDSV € 2.000

Totaal lasten € 16.000

Exploitatieresultaat exclusief kapitaallasten 

en onderhoud planmatig -€ 7.000

Kapitaallasten € 63.000

Kapitaallasten (Petanque) € 23.000

Kapitaallasten (BDSV) € 27.000

Kapitaallasten (gezamenlijk) € 13.000

Onderhoud (planmatig) € 18.000

Onderhoud planmatig (Petanque) € 8.000

Onderhoud planmatig (BDSV) € 10.000

Onderhoud planmatig (gezamenlijk) € 0

Exploitatieresultaat inclusief kapitaallasten 

en planmatig onderhoud -€ 88.000

Exploitatiebegroting ruimten Watermolen
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Toelichting lasten: 

• Energie en water is gebaseerd op het verwachte verbruik. Deze kosten zijn afhankelijk van de duur-

zaamheidsmaatregelen die getroffen worden bij de realisatie van de accommodaties. Gezien het gro-

tere oppervlak en de veldverlichting van Petanque Barneveld is het denkbaar dat de verbruikskosten

hoger zijn.

• Uitgangspunt is dat de schoonmaak en het klein dagelijks onderhoud (waar mogelijk) gedaan wordt

door vrijwilligers van de verenigingen. Het bedrag zoals opgenomen betreft bijvoorbeeld schoonmaak-

artikelen en ander klein materiaal.

• De belastingen en verzekeringen zijn gebaseerd op zowel de eigenaarslasten als de gebruikerslasten.

• De kapitaallasten (lineair, eerste jaar) zijn gebaseerd op de investeringskosten van afgerond € 1,1

miljoen (inclusief btw), een afschrijving van 40 jaar voor het gebouw en 20 jaar voor de inventaris en

een rentepercentage van 3%.

• Ondanks dat het twee aparte accommodaties betreft zijn de ontwerpkosten, aansluitkosten leges etc.

gezamenlijk berekend. Gekozen uitgangspunt is dat door samenwerking bij de aanleg kosten be-

spaard kunnen worden.

• De onderhoudskosten zijn gebaseerd op een percentage van de daadwerkelijke bouwkosten.
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Bijdragen en subsidiemogelijkheden 

De investeringslasten en exploitatiekosten zoals opgenomen in voorgaand hoofdstuk voor de scenario’s Oos-

terbos en Watermolen zijn in de werkgroep besproken. Gemeenten en verenigingen hebben in de werkgroep 

aangegeven wat zij in beginsel bij kunnen/willen dragen. Daarnaast heeft het Rijk subsidiemogelijkheden. In 

dit hoofdstuk worden deze bijdragen en subsidiemogelijkheden nader beschreven. Na de keuze voor één van 

de scenario’s moeten deze mogelijkheden verder worden uitgewerkt/geconcretiseerd. 

Gemeente 

De gemeente heeft aangegeven welk beleid ten aanzien van de bijdrage in investeringen en exploitatiekosten 

leidend is. Hierbij moet aangetekend worden dat de beslissingsbevoegdheid voor het eventueel beschikbaar 

stellen van een eventuele investerings- of exploitatiebijdrage een bevoegdheid is van het gemeentebestuur 

(college en raad). Per vereniging is het beleid per aspect nader toegelicht. 

Petanque Barneveld: 

• Vigerend beleid: sportbeleid en accommodatiebeleid.

• Eigendom: de gemeente blijft eigenaar van de ondergrond. De vereniging wordt eigenaar van het

clubhuis en de sportfaciliteiten en zijn daarmee verantwoordelijk voor het onderhoud (zowel dagelijks

als planmatig) en voor de exploitatie van de accommodatie.

• Investeringsbijdrage sportfuncties: conform huidig beleid is uitgangspunt dat de gemeente gegeven

het huidige aantal leden en op basis van de normen binnen- en buitenbanen realiseert. In dit geval

zou het gaan om 13 binnen- en 13 buitenbanen. De vereniging is zelf verantwoordelijk voor realisatie

van meer banen. Bij een toekomstige groei van Petanque Barneveld gaan de vereniging en de ge-

meente op  basis van de normen in gesprek over uitbreiding van de accommodatie.

• Investering clubhuis: de gemeente investeert niet in de bouw van een clubhuis. Deze investering is in

zijn geheel voor rekening van de vereniging.

BDSV: 

• Vigerend beleid: er is gekeken naar binnensportverenigingen die ook gebruik maken van een multi-

functionele ruimte zoals een dorpshuis. Dit omdat het ruimtes betreft die multifunctioneel gebruikt kun-

nen worden en de vereniging maar 1 dagdeel per week gebruik zal maken van deze ruimtes (en 1

keer per maand 2 dagdelen per week). Om deze reden wordt eerst gekeken naar alternatieven waar

de vereniging gebruik van kan maken. Indien dit niet mogelijk is, wordt er gekeken naar de mogelijk-

heden voor de realisatie van nieuwe, bij voorkeur multifunctioneel te gebruiken ruimtes.

• Eigendom: indien er multifunctionele ruimtes worden gerealiseerd door de gemeente blijft de ge-

meente eigenaar.

• Investeringsbijdrage: indien er multifunctionele ruimtes worden gerealiseerd, zal de gemeente de vol-

ledige investering (met uitzondering van de inrichting) op zich nemen. Voor het gebruik van de ruimtes

zal de gemeente een maatschappelijk tarief in rekening brengen, zoals zij die ook bij andere bin-

nensportverenigingen in rekening brengen voor het gebruik van een multifunctionele ruimte, en geen

kostendekkend tarief. Voor het aantal vierkante meters dat de vereniging wenst zou dit uitkomen op

een tarief van circa € 170,- per dagdeel.

• Investering clubhuis en inrichting ruimtes: de gemeente investeert niet in de realisatie van een clubhuis

en inrichting van de ruimtes. Deze investeringen zijn voor rekening van de vereniging.

Verenigingen 

5.2.1 Petanque Barneveld 

Petanque Barneveld heeft te kennen gegeven dat zij zelf ook bij wil en kan dragen aan de realisatie en exploi-

tatie van een eventueel nieuw te bouwen accommodatie. Per aspect is het standpunt/de bijdrage van de ver-

eniging nader toegelicht: 

• Eigendom: de vereniging is bereid als eigenaar op te treden van zowel het clubgebouw, als de binnen- 

en buitenbanen. De gemeente blijft eigenaar van de ondergrond en de vereniging is bereid jaarlijks

een (klein) bedrag te betalen voor het gebruik van de grond.
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• Investeringsbijdrage: als mogelijke eigen bijdrage aan de realisatie van de accommodatie wordt een

indicatie gegeven van circa € 25.000.

• Bijdrage beheer, onderhoud en exploitatie: de vereniging heeft te kennen gegeven dat zij zelf (finan-

cieel) verantwoordelijkheid kan nemen voor het beheer, het onderhoud (zowel dagelijks als planmatig)

en de exploitatie van de gehele accommodatie. De vereniging verwacht door horeca inkomsten, huur-

inkomsten van derde en sponsoring jaarlijks minimaal € 10.000 bij te kunnen dragen. Naarmate de

vereniging groeit zal deze bijdrage hoger kunnen worden.

• Zelfwerkzaamheid: bij de realisatie van de accommodatie kunnen wellicht kosten worden bespaard

door zelfwerkzaamheid bij de inrichting van het gebouw. Bij de realisatie van het clubgebouw en bij

de aanleg van de banen ziet de vereniging geen noemenswaardige mogelijkheden voor zelfwerk-

zaamheid. Zoals aangegeven zal de vereniging verantwoordelijk worden voor zowel het dagelijks als

het planmatig onderhoud. De vereniging zal dit (gedeeltelijk) organiseren mede door de inzet van

vrijwilligers.

5.2.2 BDSV 

Ook BDSV heeft te kennen gegeven dat zij bij willen en kunnen dragen aan de realisatie en exploitatie van 

een eventueel nieuw te bouwen accommodatie. Per aspect is het standpunt/de bijdrage van de vereniging 

nader toegelicht: 

• Huurbijdrage stilteruimte: BDSV geeft aan dat zij bereid is om maximaal een huurbedrag van € 3.600

te betalen voor het gebruik van de stilteruimtes.

• Eigendom clubruimte: Ten aanzien van de clubruimte geeft BDSV aan dat zij mogelijkheden zien om

deze samen met Petanque Barneveld in eigendom te nemen en de exploitatie, het beheer en het

onderhoud samen te organiseren. BDSV geeft aan dit met Petanque Barneveld verder te willen on-

derzoeken. In dit stadium kan BDSV niet aangeven wat haar bijdrage precies kan zijn.

• Investeringsbijdrage: als mogelijke eenmalige bijdrage aan de realisatie van de accommodatie geeft

BDSV een indicatie van circa € 15.000.

• Bijdrage beheer, onderhoud en exploitatie: BDSV geeft te kennen niet onwelwillend te staan ten op-

zichte van een eventuele bijdrage in beheer, onderhoud en exploitatie, maar dat de omvang nog on-

derzocht moet worden.

• Zelfwerkzaamheid: ook ten aanzien van dit punt geeft BDSV te kennen dat zij hier niet onwelwillend

tegenover staat, maar dat nader onderzoek nodig is om de aard en omvang van zelfwerkzaamheid te

bepalen.

Subsidiemogelijkheden 

Naast financiering vanuit gemeente en verenigingen kan er wellicht ook gebruik worden gemaakt van subsi-

dies vanuit het Rijk.  Per 1 januari 2019 is er sprake van een verandering van de btw wetgeving met betrekking 

tot het beheer en de exploitatie van sportcomplexen. Dit betekent concreet dat een niet winst-beogende orga-

nisatie btw op de kosten niet meer kan verrekenen, waardoor er sprake is van een kostenverhogend effect op 

investeringen en (onderhouds)kosten voor de sport. Om dit negatieve effect (deels en onder voorwaarden) te 

compenseren heeft de Rijksoverheid twee regelingen getroffen: 

• “Specifieke uitkering stimulering sport” (SPUK) voor gemeenten. Waarbij een gemeente maximaal

17,5% van de investeringskosten (inclusief btw) onderhoud en exploitatie (voor zover er btw op drukt)

van sportaccommodaties terug kan vragen. (de hoogte van het bedrag dat de gemeente daadwerkelijk

terug krijgt is afhankelijk van het aantal aanvragen van alle gemeentes).

• “Subsidieregeling: “Stimulering bouw en onderhoud sportaccommodaties” (SBOS) voor amateursport-

organisaties. Waarbij de amateursportorganisaties maximaal  20% van de investering en het onder-

houd van sportaccommodaties als subsidie aan kunnen vragen. Daarnaast kunnen verenigingen, in-

dien zij maatregelen nemen voor het toegankelijk maken of verduurzamen van de sportaccommodatie,

bovenop de 20% maximaal 15% extra subsidie aanvragen. Belangrijk bij deze regeling is dat de ge-

hele subsidie niet geldt voor investeringen in kantines en clubhuizen.

Subsidie voor een investering kan éénmaal aangevraagd worden, of door de gemeente of door de vereniging. 

Indien gezamenlijk geïnvesteerd wordt (dus zowel gemeente als verenigingen), moeten partijen nadere af-

spraken maken over de investeringsverdeling in relatie tot de meest gunstige subsidievoorwaarden.  
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Slotbeschouwing 

In de afgelopen periode is met een werkgroep bestaande uit een vertegenwoordiging van BDSV, Petanque 

Barneveld en de gemeente nader gesproken over de haalbaarheid van een omni sportcentrum. Hierbij is ge-

keken naar bestaande locaties en naar nieuwbouwlocaties. Waarbij niet alleen gekeken is naar locaties die 

door beide verenigingen gebruikt kunnen worden, maar ook naar locaties die voor één van de twee verenigin-

gen onderdak kunnen bieden voor het beoefenen van hun sport. Na beoordeling van zeven verschillende 

scenario’s, zijn vier scenario’s nader uitgewerkt. In onderstaande tabel zijn de verschillende aspecten die van 

belang zijn voor de verschillende scenario’s samengevat.  

*Ten aanzien van de kosten van het gebruik van de Veluwehal, zijn deze afhankelijk van eventueel nadere afspraken die

gemaakt worden met Welzijn Barneveld. Alle kosten zoals benoemd zijn inclusief btw.

Op basis van de nadere uitwerking van de scenario’s hebben de verenigingen en eventueel belanghebbenden 

te kennen gegeven dat er voor twee scenario’s draagvlak is. Dit betreffen de volgende twee scenario’s: 

• Gebruik van het Pluimveemuseum door BDSV.

• Nieuwbouw Oosterbos.

BDSV is positief over beide scenario’s maar heeft nog geen voorkeursscenario aangegeven. BDSV geeft te 

kennen dat zij kansen ziet om de mogelijkheden verder te verkennen van samenwerking met andere zoekende 

partijen, zoals de Meerwaarde en de Skeelervereniging (zie ook hoofdstuk 7 aanbevelingen). 

Ten aanzien van de financiële haalbaarheid van het scenario nieuwbouw Oosterbos lijkt dit scenario voor 

BDSV financieel niet haalbaar als gevolg van de financiële bijdrage van de BDSV die daarmee verband houdt. 

Uitgaande van een verhuur van € 170,- per dagdeel en 50 weken in een jaar zoals gesteld is door de ge-

meente11, leidt dit voor BDSV tot een jaarlijkse huur van € 8.500. Dit staat nog los van de bijdrage van BDSV 

aan een gezamenlijk clubgebouw met Petanque Barneveld. BDSV geeft vooralsnog aan tot een financiële 

bijdrage in staat te zijn van € 3.600 voor de stilteruimtes.  

Het scenario om structureel gebruik te gaan maken van het Pluimveemuseum is voor de vereniging financieel 

wel haalbaar. Hierbij moet wel worden aangetekend dat tussen het Pluimveemuseum en de BDSV nadere 

afspraken gemaakt moeten worden over de structurele huisvesting. In de huidige overeenkomst wordt alleen 

rekening gehouden met een tijdelijke verlenging van het gebruik door BDSV.  

Het scenario Pluimveemuseum biedt uiteraard geen oplossing voor Petanque Barneveld. Voor het scenario 

Oosterbos geldt dit wel. In dit scenario krijgt Petanque Barneveld immers de mogelijkheid om een voorziening 

11 Dit los van de keuze of de gemeente een dergelijke ruimte wil realiseren als er geen of beperkt sprake is van andere 

medegebruikers. 

Scenario 1: gebruik 

Pluimveemuseum

Scenario 2: gebruik 

Veluwehal

Scenario 3: nieuwbouw 

Oosterbos

Scenario 4: nieuwbouw 

Watermolen

Gebruik accommodatie door 

verenigingen

BDSV BDSV BDSV en Petanque 

Barneveld

BDSV en Petanque 

Barneveld

Maatschappelijke aspecten Positief, efficiënt 

gebruik van 

beschikbare 

zaalruimte

Positief, efficiënt 

gebruik van 

beschikbare 

zaalruimte

Positief, verbreding aanbod 

sportaccommodaties kern 

Barneveld

Positief, efficiënt gebruik 

van beschikbare 

maatschappelijke grond

Kosten vereniging/ 

exploitatietekort

Circa € 5.000,- Circa € 6.000,- € 125.000,- € 88.000,-

Investeringskosten Minimaal Minimaal € 1,5 miljoen (exclusief 

infrastructuur/ 

parkeerplaatsen)

€ 1,1 miljoen (exclusief 

infrastructuur/ 

parkeerplaatsen)

Draagvlak BDSV en Petanque BDSV positief BDSV negatief Petanque Barneveld en 

BDSV positief 

Petanque Barneveld en 

BDSV negatief

Draagvlak overige 

belanghebbenden

Pluimveemuseum 

positief

Welzijn Barneveld 

negatief

Niet van toepassing LTC neutraal, afhankelijk 

van verdere afspraken
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te realiseren met zowel binnen- als buitenbanen. Petanque Barneveld acht het haalbaar de beoogde accom-

modatie in Oosterbos te realiseren, ook zonder de samenwerking met BDSV. Voorwaarde is wel dat de ge-

meente uitvoering geeft aan het vigerend beleid met betrekking tot de investeringsbijdrage voor de binnen- en 

de buitenbanen. Petanque Barneveld geeft aan in staat te zijn de noodzakelijke bijdrage te leveren aan de 

investering in het clubhuis en de verantwoordelijkheid te nemen voor het beheer, de exploitatie en het onder-

houd van de gehele accommodatie. 

In de situatie dat BDSV geen onderdeel uitmaakt van het nieuwbouwplan Oosterbos is geen sprake meer van 

een omni sportcentrum. De accommodatie voor Petanque Barneveld is uiteraard wel gelegen op een sportpark 

waar meerdere sporten gehuisvest zijn. Anders dan het gebruik van de stilteruimtes van BDSV moeten de 

mogelijkheden van medegebruik van de petanque accommodatie (banen en clubhuis) immers als beperkt 

worden beschouwd.  

Met betrekking tot de financiële uitwerking van het scenario nieuwbouw Oosterbos, zoals in dit rapport weer-

gegeven, heeft het niet opnemen van het aandeel BDSV uiteraard consequenties. Met het niet realiseren van 

stilteruimtes dalen de investeringskosten met ongeveer € 175.000 (zie ook bijlage 3 waarin dit in een aparte 

kolom is weergegeven) en vervallen de kapitaallasten en onderhoudskosten voor deze ruimtes. Het verschil 

in resultaat met de exploitatiebegroting zoals die eerder is opgesteld is € 4.000,- (€ 110.000- € 106.000,-). Dit 

verschil is mede te verklaren door lagere kapitaallasten en minder kosten voor planmatig onderhoud. Indien 

de BDSV niet deelneemt leidt dat tot de volgende exploitatiebegroting.  

Inclusief Btw

Baten

Huren medegebruikers € 0

Inbreng vanuit contributie Petanque Barneveld € 3.000

Inbreng vanuit contributie BDSV € 0

Horeca € 6.000

Horecainkomsten Petanque € 6.000

Horecainkomsten BDSV € 0

Horecainkomsten medegebruikers € 0

Totaal baten € 9.000

Lasten 

Energie en water € 10.000

Schoonmaak en dagelijks onderhoud € 6.000

Belastingen en verzekeringen € 5.000

Totaal lasten € 21.000

Exploitatieresultaat exclusief kapitaallasten en 

onderhoud planmatig -€ 12.000

Kapitaallasten € 72.000

Kapitaallasten (Petanque velden en boulodrome) € 30.000

Kapitaallasten (BDSV) € 0

Kapitaallasten (clubhuis, gezamenlijk) € 42.000

Rente kosten grond € 0

Onderhoud (planmatig) € 22.000

Onderhoud planmatig (Petanque velden en boulodrome) € 11.000

Onderhoud planmatig (BDSV) € 0

Onderhoud planmatig (clubhuis, gezamenlijk) € 11.000

Exploitatieresultaat inclusief kapitaallasten en planmatig 

onderhoud -€ 106.000

Exploitatiebegroting omni sportcentrum Oosterbos excl. BDSV
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Aanbevelingen 

Met als uitgangspunt het vigerend accommodatiebeleid van de gemeente moet, ook op basis van de inzichten 

van de betrokken verenigingen, vastgesteld worden dat voor BDSV structureel gebruik van het Pluimveemu-

seum het beste perspectief biedt en dat voor Petanque Barneveld het perspectief van een eigen accommoda-

tie op sportpark Oosterbos lonkt. Met dit laatste hoofdstuk worden het haalbaarheidsonderzoek afgerond met 

enkele aanbevelingen voor het verder uitwerken/concretiseren van deze perspectieven. 

Gebruik Pluimveemuseum door BDSV 

Binnen de organisatie van het Pluimveemuseum is draagvlak aanwezig voor een structureel gebruik van het 

museum door BDSV. Dit draagvlak moet worden omgezet in een overeenkomst waarin voor beide partijen de 

voorwaarden van dit structureel gebruik zijn vastgelegd. Daarbij moet in ieder geval worden gedacht aan: 

• De contractduur en termijnen van opzegging.

• De beschikbaarheid van ruimtes structureel en incidenteel (dagen/tijdstippen).

• De beschikbaarheid van bergruimtes.

• Het gebruik en de exploitatie van de horecavoorziening

• Beheertaken en schoonmaakverplichting bij en na gebruik.

• De huurprijs met de gehanteerde indexering.

Gebruik accommodatie Oosterbos door Petanque Barneveld 

De ontwikkeling van een accommodatie op sportpark Oosterbos voor alleen Petanque Barneveld (zonder sa-

menwerking met de BDSV) is op voorhand niet gezien als één van de mogelijke scenario’s en moet alleen al 

daarom worden uitgewerkt. Als dit scenario door zowel Petanque Barneveld als de gemeente wordt onder-

steund moet verdere uitwerking plaatsvinden op in ieder geval de volgende punten: 

Ruimtelijke inpassing 

• Op de situatietekening in bijlage 2 is een globale inpassing weergegeven. Indien dit scenario verder

wordt uitgewerkt moet uit nadere inmeting blijken in hoeverre overkluizing van de sloot nodig is. Hier-

voor moet nader technisch onderzoek uitgevoerd worden. Vooralsnog zijn eventuele kosten van over-

kluizing niet opgenomen in de investeringsraming. Daarnaast moet bij de definitieve inpassing reke-

ning gehouden worden met minimaal de kroonprojectie van de waardevolle bomen en een groene

afscherming rondom de buitenbanen.

• Daarnaast moet ruimtelijk nog nader onderzocht worden of eventuele uitbreiding met nogmaals 16

binnenbanen tot de mogelijkheden behoort.

Financieel 

• Bepalen financiële consequenties en mogelijkheden met betrekking tot het direct aanleggen van zowel

16 binnen- als 16 buitenbanen.

• Verder verfijnen van de investeringskostenraming tot het vaststellen van kaderstellend budget.

• Verder verfijnen van de exploitatiebegroting.

• Op basis van de investeringskostenraming en exploitatiebegroting vaststellen van de bijdragen van

de gemeente en Petanque Barneveld.

Organisatie 

• Bepalen verdeling van taken en verantwoordelijkheden tussen gemeente en Petanque Barneveld bij

eigendom, beheer, onderhoud en exploitatie van de accommodatie.

• Vaststellen best passende aanbestedingsvorm voor het ontwikkelen van de accommodatie.

• Verdelen taken en verantwoordelijkheden tussen gemeente en Petanque Barneveld bij het ontwikke-

len van de accommodatie (ontwerp, voorbereiden/uitvoeren aanbesteding, toezicht op de uitvoering).

Juridisch 

• Vastleggen van afspraken tussen gemeente en Petanque Barneveld in overeenkomst (huur/recht van

opstal).
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• Nader onderzoeken mogelijkheden bestemmingsplan.

Overige initiatieven 

Zoals in dit rapport beschreven zijn er gedurende het haalbaarheidsonderzoek andere initiatieven ontstaan. 

Met name de verzoeken van de skeelervereniging en van De Meerwaarde om de mogelijkheden te onder-

zoeken van respectievelijk een skeelerbaan en een atletiekbaan, hebben de potentie om een verdere impuls 

te geven aan de sportinfrastructuur van Barneveld. Als hiervoor draagvlak bestaat kan de functionele, financi-

ele en organisatorische haalbaarheid van deze initiatieven worden onderzocht. Aansluiting bij de planontwik-

keling van een accommodatie voor Petanque Barneveld ligt niet voor de hand.   
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Beoordeling initiële scenario’s 

Bovenstaande scores zijn gebaseerd op de wensen en eisen van de verenigingen op het moment van beoordeling. Op basis van voortschrijdend inzicht is het mogelijk 

dat beoordeling op een later moment tot andere scores kan leiden. Zoals aangegeven in de rapportage is naar aanleiding van een gesprek met een vertegenwoordiger 

van LTC , het scenario “Nieuwbouw sportpark Watermolen (LTC)” aangepast op de mogelijkheden die LTC als denkbaar beschouwt. Dit scenario zou daarmee op 

een aantal onderdelen nu lager scoren (mogelijkheid gebruik bar/genereren van inkomsten per individuele vereniging en beschikking over aantal gewenste vierkante 

meter Petanque).

Scoretabel

Gemiddelde 

wegingsfactor

Petanque 

Barneveld BDSV Gemeente

Score op 

kenmerken

Score 

kenmerken in 

relatie tot 

wegingsfactor

Score op 

kenmerken

Score 

kenmerken in 

relatie tot 

wegingsfactor

Score op 

kenmerken

Score 

kenmerken in 

relatie tot 

wegingsfactor

Score op 

kenmerken

Score 

kenmerken in 

relatie tot 

wegingsfactor

Score op 

kenmerken

Score 

kenmerken in 

relatie tot 

wegingsfactor

Score op 

kenmerken

Score 

kenmerken in 

relatie tot 

wegingsfactor

Score op 

kenmerken

Score 

kenmerken in 

relatie tot 

wegingsfactor

Maatschappelijk

Mogelijkheden samenwerking BDSV en Petanque 1,67 2 2 1 1 1,67 1 1,67 1 1,67 1 1,67 5 8,33 5 8,33 1 1,67

Mogelijkheden multifunctioneel gebruik gebouw 2,67 2 3 3 5 13,33 4 10,67 4 10,67 3 8,00 4 10,67 4 10,67 5 13,33

Functioneel

Mogelijkheden gebruik bar/ genereren van inkomsten per 

individuele vereniging 2,67 3 3 2 5 13,33 5 13,33 5 13,33 2 5,33 5 13,33 5 13,33 5 13,33

Beschikking over aantal gewenste m2 BDSV 2,33 2 3 2 4 9,33 2 4,67 4 9,33 1 2,33 5 11,67 5 11,67 5 11,67

Beschikking over aantal gewenste m2 Petanque Barneveld 

inclusief doorgroei mogelijkheden 2,33 3 2 2 1 2,33 1 2,33 1 2,33 4 9,33 5 11,67 4 9,33 1 2,33

Bereikbaarheid, parkeerplaatsen, veiligheid en aanrijdroute 3,00 3 3 3 4 12,00 4 12,00 4 12,00 4 12,00 4 12,00 4 12,00 3 9,00

Locatie beschikbaar op gewenste avond(en) 2,67 3 3 2 3 8,00 5 13,33 5 13,33 3 8,00 5 13,33 5 13,33 4 10,67

Combinatie binnen en buitenterrein mogelijk 2,33 3 2 2 1 2,33 1 2,33 1 2,33 5 11,67 5 11,67 5 11,67 1 2,33

Financieel

Investering 2,33 2 2 3 5 11,67 2 4,67 5 11,67 2 4,67 1 2,33 1 2,33 1 2,33

Exploitatie 2,67 2 3 3 4 10,67 4 10,67 4 10,67 3 8,00 4 10,67 4 10,67 4 10,67

Organisatorisch

Geen/ lage belasting vrijwilligers voor exploitatie 1,33 1 2 1 5 6,67 3 4,00 5 6,67 3 4,00 2 2,67 2 2,67 2 2,67

Totaal score 38 91,33 32 79,67 39 94,00 31 75,00 45 108,33 44 106,00 32 80,00

4 6 3 7 1 2 5

Wegingsfactor Score op kenmerken

1 = beperkt van belang 1 = negatief

2 = neutraal 2 = beperkt negatief

3 = zeer van belang 3 = neutraal

4 = beperkt positief

5 = positief

Nieuwbouw sportpark 

Oosterbos 

Nieuwbouw sportpark 

Watermolen (LTC)

Nieuwbouw onderzoek 

Bronveld

Gebruik/aanpassingen 

Veluwehal

Gebruik/aanpassingen 

Sporthal Oosterbos

Gebruik/aanpassingen 

Pluimveemuseum

Gebruik/aanpassingen 

sportpark Watermolen (LTC)
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Tekening locatie Oosterbos 

Ten aanzien van onderstaande tekening is onderstaande van belang: 

• Het betreft een globale inpassing van de boulodrome, het clubhuis en de buitenbanen. Bij de defini-

tieve inpassing moet rekening gehouden worden met minimaal de kroonprojectie van de waardevolle

bomen en een groene afscherming rondom de buitenbanen.

• De watergang wordt in onderstaande tekening overkluisd door het gebouw, waardoor de watergang

in stand blijft.

NIE
T V

AN TOEPASSIN
G

NIE
T V

AN TOEPASSIN
G

NIE
T V

AN TOEPASSIN
G



Rapport Haalbaarheidsonderzoek nieuw omni sportcentrum 27 

10 april 2019 

Investeringskosten scenario Oosterbos  

Uitgangspunten investeringskosten: 

• Boulodrome: 50 bij 17 meter

o Inclusief wedstrijdruimte/ balie

o Kosten gebaseerd op bruto vloer oppervlak

• Algemeen

o Onderstaande ruimtes worden verdeeld over begane grond en verdieping

• Clubhuis: 20 bij 17 meter

o Inclusief, entree, werkkast, toiletten, bar/zaal voor 120 personen, keuken, magazijn, berging,

werkkast, containerruimte en technische ruimtes

o Kosten gebaseerd op bruto vloer oppervlak

• Ruimten BDSV

o Stilteruimtes

o Kosten gebaseerd op bruto vloer oppervlak

• Petanque Barneveld maakt gebruik van de stilteruimtes van BDSV als vergaderruimte

• In onderstaande ramingen is rekening gehouden met zelfwerkzaamheid door verenigingen. Uitgangs-

punt is dat in het proces van ontwerp en uitvraag en begeleiding tijdens de bouw sprake is van zelf-

werkzaamheid van verenigingen. De gemeente zal gezamenlijk met de verenigingen het ontwerp en

de uitvraag voorbereiden. De verenigingen zullen tijdens de bouw verantwoordelijk zijn voor directie-

voering en toezicht (ervan uitgaande dat iemand binnen de verenigingen hiervoor de kennis en kunde

heeft). Indien er geen sprake is van zelfwerkzaamheid door de verenigingen en de gemeente hiervoor

verantwoordelijk is, zullen de investeringskosten naar verwachting met circa € 40.000 stijgen.

• In de raming op de volgende pagina is geen rekening gehouden met extra kosten voor de overkluizing

van de watergang. Hiervoor moet in de volgende fase nader technisch onderzoek uitgevoerd worden.

• Zoals aangegeven in de slotbeschouwing is er een nieuw scenario bij gekomen waarin BDSV geen

onderdeel uitmaakt van het scenario Oosterbos. Voor het vergelijk is een extra kolom toegevoegd

waarin de kosten voor de ruimte van BDSV niet zijn meegenomen.
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Raming budget 

omschrijving  Raming budget  excl. BDSV 

Grondkosten

Grondkosten -€   -€   

-€   -€   

Bouwkosten

Boulodrome 50x17 - all electric 850 m2 385.000€   385.000€   

Binnenbanen 16 banen 20.000€   20.000€   

Clubhuis 20x17 - all electric 340 m2 385.000€   385.000€   

Ruimte BDSV 310 m2 160.000€   -€   

PV-panelen 1 post 50.000€   50.000€   

Buitenbanen 32 banen 50.000€   50.000€   

Buitenruimte overig (terras, hekw erk) 200 m2 20.000€   20.000€   

Parkeren excl. excl.

1.070.000€   910.000€   

Honoraria 

Ontw erpkosten 10.000€   10.000€   

Projectmanagement -€   -€   

Directievoering & Toezicht -€   -€   

10.000€   10.000€   

Renten

Rente voorbereiding -€   -€   

Rente uitvoering -€   -€   

-€   -€   

Bijkomende kosten

Promotiekosten (artist impressions etc) -€   -€   

Aansluitkosten 25.000€   25.000€   

Leges en w elstand 30.000€   30.000€   

Opstartkosten festiviteiten (hoogste punt / opening etc) -€   -€   

55.000€   55.000€   

Interieur

Inrichting (vast + los) 20.000€   20.000€   

20.000€   20.000€   

Reserveringen

Onvoorzien 10% 107.000€   91.000€   

107.000€   91.000€   

Totaal EXCLUSIEF BTW - prijspeil januari 2019 1.262.000€   1.086.000€   

Totaal INCLUSIEF BTW - prijspeil januari 2019 1.527.020€   1.314.060€   
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Tekening locatie Watermolen 
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Investeringskosten scenario Watermolen 

Uitgangspunten investeringskosten: 

• Boulodrome: 30 bij 17 meter

o Bergingen wedstrijdmateriaal en onderhoudsploeg

o Toiletten

o Kosten gebaseerd op bruto vloer oppervlak

• Ruimten BDSV

o Stilteruimtes

o Toiletten

o Kosten gebaseerd op bruto vloer oppervlak

• De verenigingen maken gebruik van de kantine van LTC. Derhalve zijn er geen investeringen met

betrekking tot de clubruimte

• In onderstaande ramingen is rekening gehouden met zelfwerkzaamheid door verenigingen. Uitgangs-

punt is dat in het proces van ontwerp en uitvraag en begeleiding tijdens de bouw sprake is van ge-

deeltelijk zelfwerkzaamheid van de verenigingen. De gemeente zal gezamenlijk met de verenigingen

het ontwerp en de uitvraag voorbereiden. Ten aanzien van de bouw van de jeu de boules accommo-

datie zal Petanque Barneveld verantwoordelijk zijn voor directievoering en toezicht (ervan uitgaande

dat iemand binnen de vereniging hiervoor de kennis en kunde). Voor BDSV wordt dit door de ge-

meente georganiseerd. Indien er geen sprake is van zelfwerkzaamheid door de verenigingen en de

gemeente hiervoor verantwoordelijk is, zullen de investeringskosten naar verwachting met circa €

13.000 stijgen.

code omschrijving Raming budget

0.0 Grondkosten

0.1 Grondkosten

1.0 Bouwkosten

1.1 Boulodrome (incl. bergingen, toitten) 510 m2 285.000€   

1.2 Binnenbanen 8 banen 10.000€   

1.3 Clubhuis 0 m2 -€   

1.4 Ruimten BDSV 310 m2 371.000€   

1.5 PV-panelen 1 pst 30.000€   

1.6 Buitenbanen 24 banen 37.500€   

1.7 Buitenruimte overig (terras, hekw erk) 0 m2 -€   

1.8 Parkeren excl.

733.500€   

2.0 Honoraria 

2.1 Ontw erpkosten 30.000€   

2.2 Projectmanagement 7.500€   

2.3 Directievoering & Toezicht 7.500€   

45.000€   

3.0 Renten

3.1 Rente voorbereiding -€   

3.2 Rente uitvoering -€   

-€   

4.0 Bijkomende kosten -€   

4.1 Promotiekosten (artist impressions etc) -€   

4.2 Aansluitkosten 30.000€   

4.3 Leges en w elstand 25.000€   

4.4 Opstartkosten festiviteiten (hoogste punt / opening etc) 10.000€   

65.000€   

5.0 Interieur -€   

5.1 Inrichting (los) 20.000€   

20.000€   

6.0 Reserveringen

6.1 Onvoorzien 10% 73.500€   

73.500€   

Totaal EXCLUSIEF BTW - prijspeil oktober 2018 € 937.000

Totaal INCLUSIEF BTW - prijspeil oktober 2018 € 1.134.000
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Onlangs hebben wij kennis genomen van een behoefte-onderzoek dat ICSadviseurs in opdracht van 
gemeente Barneveld invulling geeft voor de realisatie van een skeeler- en atletiekaccommodatie. De 
Atletiekunie is verheugd om te constateren dat gemeente Barneveld de haalbaarheid van een 
dergelijke atletiekaccommodatie initieert. Graag delen wij onze visie vanuit de Atletiekunie ten 
aanzien van de ontwikkelingen van multifunctionele atletiekaccommodaties in Nederland.

Verzorgingsgebied atletiekbanen
De 307 atletiek- en loopsportverenigingen in Nederland tellen gemiddeld 439 leden, twee maal 
zoveel als een gemiddelde sportvereniging in Nederland. In 209 gemeenten is minimaal één atletiek- 
of loopvereniging (53%). In 184 gemeenten is geen atletiekvereniging actief (47%). Op dit moment 
zijn er in Nederland 196 atletiekbanen waarvan 167 van kunststof. De Atletiekunie heeft de spreiding 
van atletiekbanen in Nederland in kaart gebracht en daarbij is gekeken naar gemeente met +/- 
40.000 inwoners zonder atletiekbaan, de zogeheten witte vlekken. De gemeente Barneveld heeft 
meer dan 57.000 inwoners en met het oog op het ontbreken van een atletiekbaan op basis van de 
geografische spreiding, biedt een multifunctionele atletiekbaan te Barneveld in de nabijheid van een 
voortgezet onderwijs locatie een ideaal vervolg op een landelijke spreiding en behoeften.

Het onderscheid tussen verschillende accommodaties in A, B, C en D voorzieningen wordt door de 
Atletiekunie niet meer gehanteerd. Er zijn dan ook geen voorwaarden voor een verzorgingsgebied 
van een atletiekbaan te geven. De aanleg van een accommodatie is uiteindelijk altijd maatwerk op 
basis van indicatieve cijfers en de vitaliteit van atletiekverenigingen. Een vitale vereniging met 
toekomstperspectief rechtvaardigt de investering in de noodzakelijke (basis) voorzieningen voor het 
bedrijven van de atletieksport.

Visie Atletiekunie
De Atletiekunie is er absoluut voorstander van om de rol van accommodaties in regionaal verband 
te bezien, om zo de kosten voor de vereniging beperkt te kunnen houden en geen overcapaciteit te 
creëren. De kosten van een atletiekaccommodatie zijn hoog en de draagkracht van veel 
verenigingen is beperkt. Een atletiekaccommodatie is een belangrijke multifunctionele 
basisvoorziening in een gemeente. Een atletiekvereniging is vaak de hoofdhuurder, maar ook 
scholen, loopgroepen en andere verenigingen zijn gebruikers van de atletiekvoorzieningen. Uit het 
accommodatie onderzoek van 2016 is gebleken dat 70% van de atletiekbanen structureel door 
scholen gebruikt wordt wat in onze ogen een ideale combinatie is voor het multifunctionele gebruik 
van een atletiekbaan. Hiermee draagt een atletiekbaan en de atletieksport niet alleen bij aan een 
vitale gemeente en leerlingen maar het geeft de accommodatie ook een beter maatschappelijke 
waarden die ook ten goed komt van de exploitatie.

Gemeente Barneveld
T.a.v. Dhr. Hans Janssen
Postbus 63
3770 AB Barneveld
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Betreft Ambitie realisatie atletiekaccommodatie Barneveld Arnhem
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Heeft u vragen of opmerkingen, neem dan contact met me op.

Met vriendelijke groet,

1 Jan Boessenkool, Jo Lucassen, Maikel Waardenburg, 2011

Koninklijke Nederlandse Atletiek Unie | Aangesloten bij: NOC*NSF, European Athletics, IAAF | Partners: AA-Drink, ASICS, Lotto

708 (+57.6% in de laatste vijfjaar; 10 jaar: +30.0%)
303 (+106.1% in de laatste vijf jaar; 10 jaar: +163.5%) 
400 (+105.1 % in de laatste vijfjaar, 10 jaar: +20.1%)
482 (+116,9% laatste twee jaar, 10 jaar: +94%)

Samenvattend
De Atletiekunie ondersteunt de ambities van de gemeente Barneveld om in afstemming met lokale 
partijen het voorzieningenniveau omhoog te brengen. Met de investering in de aanleg van een 
eventuele nieuwe atletiekaccommodatie in de gemeente Barneveld, is de witte vlek in het Midden- 
Noordelijke gedeelte van Gelderland ingevuld. Door te voorzien in een goede atletiekaccommodaties 
ligt er een rooskleurige toekomst van een volwaardige atletiek- en loopsportvereniging (al dan niet 
in samenwerking met de skeelervereniging) in de gemeente Barneveld in het vooruitzicht!

Bob Thomassen (Accountmanager Accommodatiezaken)
Atletiekunie
T +31 (0) 26 483 48 29
E bob.thomassen@atletiekunie.nl 

Ledenaantallen (peildatum 31-12-2016):
In het brancherapport Atletiek (2016) concludeert het Mulier Instituut dat atletiek een van de grootste 
groeisporten van het laatste decennium is. Tegen de trend in is het ledental van de Atletiekunie sinds 
2005 met 29 procent gestegen. Op dit moment stagneert de groei qua lopers maar stijgt het aantal 
atletiekjeugdleden enorm. Kijkend naar de gemeenten met de hoogste verhoudingen op inwonerstal, 
dan springen de Brabantse en Gelderse gemeenten in het oog. Bij veel Gelderse atletiek- en 
loopverenigingen is de verhouding ledental tot inwoners hoger dan het landelijke gemiddelde (boven 
2,6; landelijk 0,8). In de gemeente Aalten (27.063 inw.) zijn 708 leden (2,62%), gemeente Zevenaar 
(32.522 inw.) zijn 503 leden (1,55%), Harderwijk (46.694 inw.) zijn 863 leden (1,85%), Veenendaal 
(64.629 inw.) zijn 929 leden (1,44%), en Apeldoorn (158.099 inw.) zijn 1.863 leden (1.18%).

AVA 70 - Aalten: Baan 2013
Archeus - Winterswijk: Baan 2014
ASV - Eibergen: Baan 2015
AVZeewolde: Baan 2018

De atletieksport zit, voor wat betreft de breedte, enorm in de lift. Tegen de landelijke tendens in (de 
sportbeoefening in georganiseerd verenigingsverband levert procentueel iets aan marktaandeel in 
ten opzichte van niet of anders-georganiseerde sportbeoefening1) weten alle atletiekverenigingen 
groei te bewerkstelligen in de laatste 10 jaar. Bij verenigingen die de laatste vijfjaar een kunststof 
(voorheen gras of geen baan) atletiekbaan hebben gekregen is er zelfs sprake van een explosieve 
groei. De gemiddelde landelijke groei van alle atletiekverenigingen bedroeg in de laatste vijfjaar +27 
procent en atletiekverenigingen met een nieuwe atletiekbaan bedroeg dit zelfs +48 procent. 
Hieronder de grootste groeiende verenigingen nadat zij een atletiekbaan hebben gekregen;

De overgang of realisatie van een nieuwe kunststofaccommodatie levert een vereniging op de middel 
lange termijn gemiddeld 50% ledengroei op. Een volwaardige kunststofbaan werkt als een magneet 
voor nieuwe leden. Het verleden heeft aangetoond dat het realiseren van een 
kunststofaccommodatie een belangrijke bijdrage levert in de verdere groei van een vereniging tot 
een stabiele en voor vele doelgroepen geschikte vereniging. De verwachting van de Atletiekunie is 
dan ook dat met de aanleg van een kunststofbaan in Barneveld een nieuwe atletiek- en 
loopsportvereniging tot wasdom kan komen. Dit mede door de aanwezigheid van verschillende 
loopgroepen in de gemeente. Normaliter is de verhouding jeugd/senior 40%-60% en juist in de 
pupillen/junioren zit landelijk de explosieve groei in.


